
مدیرعامل  جدیدجمعیت هلال  احمر استان قم معارفه شد

»بهرامی« جانشین»گلفشان« شد
با صدور پیام های جداگانه صورت گرفت؛

تجلیل مراجع عظام تقلید
 از خدمات علی لاریجانی 
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معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم خبرداد:

پرداخت ۴۲۲میلیارد تومان 
از دیون شهرداری قم 
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گلپایگانی،  صافی  آیات  حضرات  تقلید،  عظام  مراجع 
آملی،  جوادی  سبحانی،  همدانی،  نوری  مکارم شیرازی، 
مظاهری، علوی گرگانی و جمع کثیری از  فضلا و اساتید حوزه 

های علمیه در پایان سه دوره متوالی ریاست علی لاریجانی 
در مجلس شورای اسلامی، با صدور پیام های جداگانه ای از 
خدمات شایسته وی در این جایگاه تجلیل و قدردانی کردند.  

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم عملکرد شهرداری را در 
تسویه حساب های دیون عمرانی در سال 98 مثبت ارزیابی کرد و 
گفت: سال 98 بودجه ای بالغ بر 560 میلیارد تومان به این بخش 
اختصاص داده شد که نهایتاً 422 میلیارد تومان تسویه حساب 

را داشته و بزرگ ترین رقم نیز مربوط به تسویه حساب های بانکی 
است.  سید مرتضی حسام نژاد با اشاره به اهمیت شفافیت و 
ارائه اطلاعات صحیح به مردم، اظهار داشت: یکی از حقوق 

مردم آگاهی نسبت به وضعیت هزینه کرد بودجه بوده و

عکس: مهدی بخشی

بازگشایی درب
 حرم های مطهر ایران

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: شاهد یک روند و سیر نزولی در میزان 
مراجعه به بیمارستان ها و بستری بیماران در این استان هستیم اما این دلیلی بر اتمام 
موضوع کرونا نیست و نباید اطمینان کاذب به مردم داده شود.  محمد رضا قدیر روز 
شنبه در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل و مبارزه با ویروس کرونا، اظهار داشت:  این 
دلیلی بر پایان موضوع کرونا نیست و نباید اطمینان کاذب به مردم داده شود. وی بیان 
داشت: بی تفاوتی در موضوع کرونا، خطرناک ترین موضوع است و به هیچ عنوان نباید 

مردم موضوع کرونا را فراموش و فاصله گذاری های اجتماعی و دستورالعمل های

اتوبوسرانی  ناوگان  اندازی  راه  از  قم  شهرداری  اتوبوسرانی  سازمان  مدیرعامل 
براساس مصوبه ستاد مبارزه با ویروس کرونا استان در روز شنبه مورخ ۱۰ خردادماه 
خبر داد وگفت: ۷ خط اصلی ناوگان اتوبوسرانی بعد از ایام ماه رمضان و از شنبه 
۱۰خردادماه با ظرفیت کامل اتوبوس هر خط آغاز به کار می کند. امیر یزدی نام ۷ خط 
مشخص شده را نام برد و گفت: خط ۴ نبوت-پردیسان، خط۵  قلعه کامکار – پردیسان، 
خط ۶ نبوت- امامزاده ابراهیم )ع( – مسجد مقدس جمکران، خط ۹ توانیر- خیام- 

خیابان امام)ره(- خیابان جمهوری- یزدانشهر، خط ۱۰ میدان شهید محلاتی- 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

روند مراجعه به بیمارستان های قم نزولی است
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبرداد:

راه اندازی ٧ خط از خطوط اتوبوسرانی ۱۰ خردادماه
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در نظر دارد سرویس ایاب و ذهاب کارکنان خود را به مدت یکسال 
با ۷ دستگاه سواری پژو یا سمند مدل ۹۴ به بالا برای سال ۱۳۹۹ 
از طریق برگزاری مناقصه واگذار نماید. اشخاص حقوقی و حقیقی 
واجد شرایط می توانند جهت اخذ برگ شرایط مناقصه از تاریخ درج 
آگهی نوبت اول به مدت ۴ روز کاری به آدرس سه راهی سلفچگان 
 ـمنطقه ویژه اقتصادی سلفچگان ـ   ـکیلومتر دو جاده اصفهان 

دبیرخانه مراجعه نمایند.

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم
مناقصه عمومی نوبت اول

امور اداری

اشتیاق وصف ناپذیر زائران برای تشرف؛

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

علت قطع درختان خیابان انقلاب قم چه بود؟

گفت:  قم  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،   سازمان  رییس   
به منظور تحقق راهبرد جهش تولید در سال جدید،  برنامه های 
متنوعی برای نوسازی خط تولید واحدهای صنعتی استان دنبال 
می شود.  محمود سیجانی بیان کرد: جایگزین کردن ماشین آلات 
جدید با قدیمی و همچنین استفاده از دستگاه های پیشرفته 
در خط تولید، موجب صرفه جویی در وقت و هزینه واحدهای 
صنعتی استان می شود و تاثیر مستقیم بر عملیاتی شدن راهبرد 

جهش تولید دارد. وی افزود: در همین راستا سازمان صنعت، 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از آغاز طرح مطالعاتی 
دوچرخه های نسل چهارم با همکاری شرکت های دانش بنیان در 
قم خبر داد و گفت: بدون ایجاد زیرساخت مناسب نمی توانیم 
توقع ارتقاء فرهنگ شهروندی در استفاده از دوچرخه را از مردم 
داشته باشیم. عباس ذاکریان با اشاره به تصویب نهایی اجرای 
طرح جامع دوچرخه سواری در شهر قم، اظهار داشت: برای ارتقاء 
فرهنگ استفاده از حمل ونقل پاک و همچنین تشویق شهروندان 

به استفاده از دوچرخه برنامه های جامعی در شهرداری

رییس سازمان صنعت و تجارت  استان قم:

خط تولید واحدهای صنعتی قم 
نوسازی می شود

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

دوچرخه های GPS دار در قم 
راه اندازی می شود
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نفت،راه  وزرای  با  جداگانه  تلفنی  تماس  در  جمهوری  رییس  عصرروزگذشته 
وشهرسازی،نیرو و وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات دستورات مهمی برای سرعت 

بخشی به فعالیت های این وزارت خانه ها صادر کرد.
»حسن روحانی« عصر دوشنبه، طرح »اقدام ملی تامین مسکن« را حرکتی مهم 
در راستای خدمت به مردم بویژه اقشار متوسط و ضعیف جامعه دانست و بر اهتمام 
هرچه بیشتر برای تسریع در روند اقدامات و فعالیت ها برای به ثمر رسیدن این طرح 

تاکید کرد.
وی پس از استماع گزارش »محمد اسلامی« وزیر راه و شهرسازی درباره اقدامات 
و برنامه های این وزارتخانه در راستای اجرای طرح ها و پروژه های گوناگون در این 
حوزه، بر ضروت تلاش برای تسریع در تکمیل و بهره برداری از پروژه های ریلی، 
جاده ای و آزاد راهی کشور که در توسعه حمل و نقل و تحقق شعار جهش تولید 

تاثیرگذار هستند، تاکید کرد.
رئیس جمهوری همچنین با اشاره به ضرورت کنترل وضعیت ترافیک راه های 
کشور، مراقبت ها و اطلاع رسانی به موقع از وضعیت راه ها به مردم و رعایت کامل 
دستور العمل های بهداشتی در این ایام، از تمامی فعالان، دست اندرکاران و عوامل 
حوزه حمل و نقل باری و مسافربری شهری و برون شهری، ریلی و هوایی که علی 
رغم شرایط سخت شیوع کرونا همچنان به خدمت رسانی ادامه داده و در کنار مردم 

قرار داشته و دارند، تقدیر و تشکر کرد.
رسیدگی فوری و حل مشکل آب آشامیدنی در برخی مناطق اهواز

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز دوشنبه در گفتگوهای جداگانه 
با دکتر رضا اردکانیان وزیر نیرو و غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان، با اشاره به 
برخی از مشکلاتی که اخیرا برای مردم در تامین آب آشامیدنی در بعضی از مناطق 
اهواز بوجود آمده، دستور داد تا هرچه سریعتر اقدامات لازم برای رفع این معضل 

توسط بخش های ذیربط انجام شود.
رئیس جمهور همچنین تاکید کرد: باید استاندار، مسوولان استانی و تمام دستگاه 
های مرتبط برای جلوگیری از بوجود آمدن مشکل و سختی برای مردم خوزستان 
در زمینه تامین آب آشامیدنی در فصل تابستان برنامه ریزی و اقدامات لازم را داشته 

باشند تا شاهد بروز چنین مشکلاتی برای مردم نباشیم. 
تاکید بر توسعه و تکمیل دولت الکترونیک و فضای مجازی

مهندس  با  گفتگو  در  دوشنبه  روز  روحانی  حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، با اشاره به اینکه توسعه 
دولت الکترونیک و فضای مجازی از خدمات دولت یازدهم و دوازدهم برای مردم 
است، گفت: مردم در شرایطی که کشور با بیماری کرونا مواجه بود، به خوبی از مزیت 
ها و امکانات مرتبط با دولت الکترونیک و توسعه فضای مجازی در امورات خود مطلع 

شده و از آن استفاده کردند.
رئیس جمهور با بیان اینکه توسعه فضای مجازی کمک شایانی به انجام فعالیت 

های بخش های مختلف بویژه حوزه آموزش و پرورش و آموزش عالی در ماه های 
اخیر داشته است بر ضرورت تلاش در راستای توسعه بیش از پیش این بخش در 

همه نقاط کشور تاکید کرد.
تکمیل پروژه های نفتی با استفاده از توان و ظرفیت های

 متخصصان داخلی
روحانی همچنین  درگفت وگو تلفنی با وزیر نفت پس از استماع گزارش مهندس 
و  اولویت دار نفت، گاز  پروژه های  وزیر نفت درباره آخرین وضعیت  زنگنه  بیژن 
پتروشیمی در سال جاری با اشاره به تاثیر مستقیم فعال بودن این بخش در جهش 
تولید کشور تاکید کرد: باید تلاش کنیم تا تمامی پروژه های نفتی بویژه در حوزه 
پتروشیمی با استفاده از توان و ظرفیت های متخصصان کشورمان هرچه سریعتر به 

مرحله بهره برداری برسد.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به اینکه خوشبختانه در حوزه های مختلف فعالیت 
مرتبط با صنعت نفت، گاز و پتروشیمی با کمترین آسیب از لحاظ ابتلا به کرونا مواجه 
بوده ایم، از تمامی کارکنان و مهندسان و کارگران این بخش که در ماه های اخیر علی 
رغم شرایط سخت شیوع بیماری کرونا با رعایت دستورالعمل های بهداشتی در حوزه 
های کاری خود حاضر بوده و با تمام توان در مسیر خدمت به کشور و مردم تلاش 
کرده اند، صمیمانه قدردانی و تشکر کرد. مهندس زنگنه نیز در این گفتگو گزارشی 
از روند اجرای پروژهای اولویت دار نفت و گاز و پتروشیمی سال جاری از جمله طرح 
های پارس جنوبی، طرح پایانه جاسک و خط لوله هزار کیومتری گوره- جاسک 
و طرح های پتروشیمی و پروژه های غرب کارون و چگونگی حل برخی مشکلات 
پیش رو به رئیس جمهور بیان کرد و افزود: در آینده گزارش های دقیق تری از میزان 

پیشرفت فیزیکی این طرح ها ارائه خواهد شد.

عضو ستاد استهلال دفتر رهبر معظم انقلاب:

اختلاف در رویت هلال ماه فقهی است 
 عضو ستاد استهلال دفتر رهبر معظم انقلاب گفت:  اختلاف در رویت هلال 
ماه امری فقهی است و از قدیم هم بوده و مردم نیز باید به نظر مراجع تقلید خود 

عمل کنند. 
حجت الاسلام والمسلمین علیرضا موحدنژاد در یک گفت وگوی خبری افزود: 
گروه هایی که برای استهلال اعزام شده اند، به شکل استانی عمل کردند و این 
گروه ها از تهران اعزام نشدند و این رویه از طریق ستادهای استانی برنامه ریزی 

شده است.
وی افزود: این یکصد گروه در مکانهایی که باید مستقر شوند قرار می گیرند و این 
برنامه برای بیشتر استانها انجام شد، فقط در یکی دو استان شاید این کار انجام 
نشد و در همه استانها کار رویت هلال ماه شوال انجام شد. در برخی استانها غبار و 
ابر وجود داشت اما طبق آخرین اخباری که در شب گذشته داشتیم، از این تعداد 

حدود ۱۰ گروه توانسته بودند هلال را مشاهده کنند.
موحدنژاد در پاسخ به این سوال که چرا شاهد بروز اختلاف در اعلام رویت 
هلال ماه هستیم، گفت: بحث اعلام مشاهده هلال ماه و روز عید باز می گردد به 
اختلافات فقهی و شاید در بین مردم این تصور بوجود آید که این مسایل سیاسی 
است. وی ضمن تکذیب وجود اختلافات سیاسی تصریح کرد: برخی فقها رویت با 
ابزار را معتبر می دانند و برخی این رویه را معتبر نمی دانند،  برخی رویت در همان 
منطقه را لازم می دانند و برخی حتی رویت هلال در دور دست یعنی سه چهار 
هزار کیلومتر آنطرف تر را هم قبول دارند و این اختلافات جدید نیست و در قدیم 

هم بوده است.
عضو ستاد استهلال دفتر رهبر معظم انقلاب افزود: از قدیم هم این اختلافات 
فقهی وجود داشته، اما اکنون با توجه به گستره ارتباطات و خبررسانی، مردم 

بیشتر مطلع می شوند.
وی تاکید کرد: مردم می توانند با توجه به احکام مراجع تقلید خود که هلال آیا 

دیده شده و یا در کجا رویت شده به این موضوع عمل کنند.
و مورد  از راصدان کاردان  »بر اساس گزارشهای متعدد رسیده  شب گذشته 
اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  برای  المکرم«  شوال  ماه  هلال  رؤیت  اطمینان، 
حضرت آیت الله خامنه ای محرز  و روز یکشنبه ۴ خرداد عید سعید فطر اعلام شد، 
با این حال برخی مراجع تقلید امروز را روز آخر ماه رمضان دانستند که طبق اعلام 
عضو ستاد استهلال دفتر رهبر معظم انقلاب، منشا این اختلاف، فتاوای فقهی 

بوده است.
طبق گزارش استهلال ماه شوال ۱۴۴۱ که پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبری آن را منتشر کرد، غروب روز شنبه در مناطقی از استانهای تهران، فارس، 
اصفهان، بوشهر،  البرز، یزد و کرمان که هوا صاف بوده، هلال با چشم مسلح رؤیت 

شـده و در برخی استانها هم هوا غبار آلود بوده و هلال رؤیت نشـده است.
 

منتخب مجلس یازدهم:

یکدستی مجلس یازدهم، مانع آزادمنشی 
نمایندگان نمی شود

 منتخب مردم بهشهر، نکا و گلوگاه، یکدستی مجلس یازدهم را مانع حریت و 
آزادمنشی نمایندگان ندانست و گفت: منتخبان قبل از پایبندی به طیف سیاسی 

خاص، به اصول و ارزش های انقلاب و مردم محروم معتقد هستند. 
»غلامرضا شریعتی اندراتی« ،  اولویت  مجلس یازدهم را رفع مشکلات اقتصادی 
و معیشتی مردم عنوان کرد و گفت: باید برای رفع معضل بیکاری، رونق تولید، 
جهش تولید و پایین آوردن میزان تورم گام برداشت و روی این موضوعات تمرکز 

کرد.
مجلس یازدهم خود را از حاشیه سازی دور کند

شریعتی درباره راهکارهای ارتقای مجلس به جایگاه اصلی خود، گفت: اگر 
نمایندگان دو وظیفه اصلی خود یعنی قانونگذاری و نظارت بر اجرای قانون را 
به خوبی انجام دهند، شان و منزلت مجلس بالا می رود. مجلس باید خود را از 
حواشی دور و بر اصل قضایا تمرکز کند. اگر مجلس یازدهم این دو وظیفه را بدون رو 
دربایستی انجام دهد، به جایگاه خود می رسد. منتخب مردم بهشهر، نکا و گلوگاه 
در مجلس یازدهم درباره ریاست مجلس و هیات رییسه، گفت:  هر نماینده ای برابر 
قانون اساسی دارای یک رای در مجلس است و فرقی میان رییس و بقیه نیست؛ 

اما بهرحال  هر ساختار و مجموعه ای به رییس نیاز دارد.
شریعتی یادآور شد: درست نیست تصور کنیم کسی که در راس مجلس قرار 
می گیرد برتر از دیگران است؛ اما با این حال باید نظم را بپذیریم و نمی توان گفت 
که ۲۹۰ نماینده مجلس به شکل هیاتی کار کنند. قاعده این است که انضباط 

اداری را بپذیریم.
وی افزود: خوشبختانه انتخاب رییس سالانه است و اگر نمایندگان ببینند رییس 
متناسب با تفویض اختیاری که به او داده اند، بد عمل کرده، این اختیار را دارند 

سال آینده در انتخاب خود تجدیدنظر کنند.
شریعتی درباره رایزنی ها برای ریاست مجلس، اظهار کرد: با کسی نشستی 
نداشته ام اما همانطور که در رسانه ها مطرح شد،  چند نفر برای تصدی ریاست 
مجلس تلاش بیشتری می کنند و با دوستان ارتباط می گیرند و اسامی آنان آمده 
که خود را دارند عرضه می کنند تا بتوانند نگاه بقیه نمایندگان را برای ریاست خود 

در مجلس جلب کنند.
وی یکدست بودن مجلس یازدهم را مانع آزادمنشی و حریت نمایندگان ندانست 
و گفت: مجلس یازدهم ضمن اینکه از یک تفکر سیاسی خاص هستند، یک نوع 

حریت و آزاد منشی در آنان وجود دارد.
به جریان  پایبندی  از  نمایندگان قبل  این  افزود: احساس می کنم  شریعتی 
سیاسی،  به اصول و ارزشهای انقلاب و مردم محروم معتقد هستند. بنابراین این 

یک دست بودن مانع از حریت و آزادگی آنان نمی شود
 

عضو هیات رییسه مجلس: 
هیچ کس نمی تواند متن قانون را تغییر دهد

 عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: کسانی که ادعای دستکاری 
در مصوبات مجلس را دارند، به مجلس توهین کرده و شناخت درستی از فرآیند 

قانون نویسی ندارند. 
»علی اصغر یوسف نژاد« روز یکشنبه با اشاره به ادعای کذب تغییر مصوبات 
مجلس که روز شنبه از سوی یکی از خبرگزاری ها منتشر شد، اظهار کرد: هیات 
رئیسه نمی تواند در مسیر تصویب قوانین در محتوای طرح یا لایحه دخل و تصرفی 

داشته باشد.
وی افزود: قانون نویسی فرآیند و تشریفاتی دارد که در تصویب بودجه، طرح یا 
لایحه این مراحل طی می شود، پس از آن که طرح از سوی نمایندگان یا شورای 
عالی استان ها یا لایحه از طرف دولت به مجلس ارسال می شود، هیات رئیسه 
موضوع را به کمیسیون مربوطه ارجاع می دهد و کمیسیون درباره آن گزارشی 
تهیه می کند که قبل از قرائت و بررسی در صحن در اختیار سایر نمایندگان قرار 
می گیرد. نماینده مردم ساری در مجلس دهم شورای اسلامی ادامه داد: بنابراین 
مصوبه کمیسیون واضح است و همان مصوبه به صورت جز به جز در صحن علنی 
قرائت و ثبت و ضبط می شود با این حساب آنچه که تصویب می شود شفاف و 
واضح است. اگر کسی ایراد و اشکالی داشته باشد می تواند به متن  مشروح  
مذاکرات رجوع کند. وی تاکید کرد: هیات رئیسه نقشی در محتوای قانون نویسی 
ندارد، حتی زمانی که مصوبه به شورای نگهبان ارسال می شود و به مجلس بر می 
گردد هیات رئیسه فقط نقش واسطه اداری دارد، ایرادات را برای رفع به اطلاع 
کمیسیون می رساند، اگر کسی اشکالی دارد و می گوید کلمه ای اضافه شده یا 
نشده به هیات رئیسه مراجعه کند. یوسف نژاد با تاکید بر اینکه هیچ کس نمی 
تواند متن قانون را تغییر دهد، گفت: ادعا دستکاری در مصوبات مجلس ادعایی 
موهن بوده و نشان دهنده عدم شناخت و معرفت از مراحل تصویب قانون و نقش 
و وظیفه هیئت رئیسه است، تا کنون چنین اتفاقی نیافتاده و درباره آن نشنیدم اما 
اگر کسی چنین ادعایی دارد به مشروح مذاکرات رجوع کند، در زمان بررسی طرح 

و لایحه موافق و مخالف اظهار نظر می کنند.

سلاطین فساد 
یا شاه  مثل سلطان  القابی  روزگاران گذشته  در 
رشته  یک  در  که  شد  می  داده  افرادی  به  معمولا 
های  فعالیت  یا  و  رسیده  رشد  درجه  بالاترین  به 
محیرالعقول به انجام می رساندند.  شاه دزد، سلطان 

کوکائین و امثال اینها. هرچند برخی از افراد یادشده هم در جاده های فساد به 
سر مقصد مطلوب رسیده بودند، اما بار منفی این عبارات به اندازه و وسعت امروز 
نبود. بعد ازپیروزی انقلاب اسلامی و منسوخ شدن سلطنت و سلاطین، حتی 
استفاده از اینگونه عبارات نیز مفهوم اهانت آمیز پیدا کرد. در دو دهه اخیر شاهد 
تشکیل باندهای سوء استفاده و یکه تازی صاحبان امضاهای طلایی که با چند 
حرکت قلم و ترسیم یک امضا خود و یارانشان را به پول های کلان بدون زحمت 
میرساندند، بودیم و خرید و فروش مجوزها و موافقتها به نقشه گنج تبدیل شد و 

ناگهان بعضیها از خاک به افلاک رسیدند.
ویلاها و خودروهای افسانهای که فقط در خواب قابل رویت ولمس بودند به 
عالم واقعیت متصل ومنتقل شدند. کاسبان تحریم و مفت بران عرصه بازرگانی 

کار را به جایی رساندند که بیگانگان ما را سوژه خبرها وتفاسیر خود نمودند.
از  بسیاری  که  شرایطی  در  و  واقعی  و  مصنوعی  کمبودهای  دار  گیرو  در 
هموطنان در تنگناهای مصنوعی و کاذب با سختی زندگی خود را سپری 
میکردند و میکنند، عدهای زالو صفت به جان اقتصاد افتادند؛ از دلالی کلیه 
و کبد گرفته تا پیش فروش جنین و خرید و فروش کودک و تخمک و... در بازار 

مکاره اینها پیدا میشود.
گویی مجوز کلی برای قانون ستیزی و هنجار شکنی دارند. درهمین کشمکش 
ها بود که تکامل دزدی و فساد رشد یافته و در سلاطین تجلی پیدا کرد. سلطان 
سکه، سلطان کاغذ، سلطان آهن، و سلطانهای دیگری که قاطعیت و جدیت 
ریاست محترم قضاییه این سلطان های کاغذی را بر زمین نشاند وگرنه زنجیره 
این  البته حامیان  و مغول میکشید.  قاجار  بودن  به طولانی  سلطان سازی 

غارتگران نیز نتوانستند کاری بکنند و سکوت اختیار نمودند.
در حال حاضر آزاردهنده ترین لطمات اقتصاد در بازار خودرو به نمایش در 
آمد. وقتی از اتوبان کرج یا جاده قدیم به سوی غرب از مقابل پارکین گهای دو 
کارخانه خودروسازی کشور میگذشتی تازه به مفهوم احتکار پی برده و دچار 

افسردگی میگشتی.
صدها بلکه هزاران خودرو در کنار هم گویی به خواب زمستانی رفته واز بازار 
خودرو وصعود ساعتی آن خبر نداشتند. یک روز دل به دریا زده به سمت یکی از 
این پارکینگها حرکت کرده و از نگهبانش علت حبس خودروها را پرسیدم؛ ایشان 
که پی به گنگی من برده بود گفت عموجان این ماشینها کسری داشته و قابل 
فروش نیستند. وقتی پرسیدم خوب کسری آنها چیست؟ گفت:چراغ برف پاک 
کن، رادیو و... با نگاهی همچون نگاه عاقل اندر سفیه گفت: مگر میشود ماشین 

ناقص دست مردم داد و رفت؟
این در حالی بود کل کمبودها با بودجه کمی قابل جبران بود ولی مافیای 
پشت پرده اجازه چنین حرکتی را نمیداد و در نهایت از باندی به پهنای اینترنت 
جهانی چند نفر دستگیر، محاکمه و مجازات شدند که باید از قضات شریفی 
که سختی این مسیر دشوار را به جان خریده و متهمان را مجازات کردند، تقدیر 
کرد. وزیر صمت نیز بدون پاسخ به صدها سوال بیجواب ولاینحل به موزه مدیران 

سپرده شد.

پیام صادرات بنزین ایران به ونزوئلا 

ونزوئلا بزرگترین ذخائر نفت جهان را دارد، اما تولید نفتش در دو دهه گذشته 
به واسطه تحریم های یکجانبه آمریکا بشدت کاهش یافته و هم اکنون در بحران 
اقتصادی عمیقی به سر می برد. این کشور که از تولیدکنندگان عمده نفت و 
عضو سازمان اوپک است، به واردات بنزین و دیگر محصولات نفتی نیاز دارد. 
در هفته های اخیر نیز به دلیل محدودیت های کرونا با کمبود شدید بنزین روبرو 
بوده، بطوریکه مردم برای تهیه بنزین ساعت ها در صف ایستادند. ونزوئلا پیش 
از شیوع گسترده این ویروس در جهان افزون بر ۱۷۰ هزار بشکه بنزین مصرف 
می کرد، اما به دلیل جیره بندی ها اکنون روزانه چهل هزار بشکه در پمپ بنزین ها 
توزیع می شود. به همین دلیل ۱۸۰۰ پمپ بنزین در ونزوئلا بعلت کمبود سوخت 
هفته هاست که نیمه تعطیل است. حال در چنین شرایطی، پالایشگاه های 
ونزوئلا در وضعیتی نامناسب قرار گرفته اند، به ویژه آنکه ایالات متحده شرکت 
دولتی نفت ونزوئلا را سال گذشته در جریان اقداماتش برای سرنگونی نیکولاس 

مادورو، رئیس.جمهوری این کشور، تحریم کرد.
در این شرایط سخت، ایران دست یاری خود را به سمت این کشور دراز کرد و 
در هفته های اخیر هواپیمایی ماهان تعدادی مهندس پالایشگاه و تجهیزات را 
برای تعمیر و نگهداری این پالایشگاه ها به ونزوئلا فرستاد، اقدامی که اعتراضات 
آمریکا را به دنبال داشت و در ادامه سیاست های خصمانه خود، از کشورهای 
جهان خواست که اجازه ندهند ماهان از فراز کشورهایشان عبور کند. همچنین 
وزارت دارایی این کشور بلافاصله شرکت چینی سازنده تجهیزات مورد استفاده 
در پالایشگاه های ونزوئلا را تحریم کرد؛ اقدامی که پکن آن را »غیرقانونی« 

خواند.
اما در ادامه تلاش ها، ایران برای یاری رساندن به ونزوئلا، پنج کشتی »حامل 
بنزین« را  به مقصد این کشور اعزام کرد که از روز آینده به مقصد می رسند. این 
نفت کش ها حامل ۱۷۰ هزار تن بنزین و گازوئیل با ارزش تقریبا ۴۵ میلیون 
دلار است که از پالایشگاه ستاره خلیج فارس در بندرعباس سوخت گیری 
کرده و از طریق کانال سوئز، دریای مدیترانه و اقیانوس اطلس راهی سواحل 
ونزوئلا شده اند. این حمل و نقل دریایی در حالی رخ می دهد که کشتی های 
جنگی آمریکا در دریای کارائیب حضور دارند و واشنگتن اعلام کرده که سرگرم 
بررسی مقابله با این کشتی هاست چرا که بر این باور است، این پنج نفت کش، 

تحریم های یکجانبه آمریکا را، نقض می کنند.
در پاسخ به این اقدام و اظهارات واشنگتن، ساموئل مونکادا، نماینده ونزوئلا در 
سازمان ملل اعلام کرد که این »نفتکش ها غیرنظامی و حامل کالاهای ضروری 
برای مردم ونزوئلا هستند« و از کشوری می آیند که با ما )ونزوئلا( تجارت قانونی 
دارد. در بحبوحه همه گیری ویروس کرونا، جلوگیری از رسیدن این کشتی ها به 

مقصد، جرم علیه بشریت محسوب خواهد شد.«
تهران نیز در این باره هشدار داد و اعلام کرد که در صورت اقدام آمریکا علیه 

نفتکش های ایرانی، دست به »اقدام متقابل« خواهد زد.
محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه ایران در نامه ای به آنتونیو گوترش،  دبیر 
کل سازمان ملل درباره »ایجاد مزاحمت در انتقال سوخت ایران به ونزوئلا« 
هشدار داده و تهدیدهای آمریکا را »خطرناک، تحریک آمیز و دزدی دریایی« 
توصیف کرده و آن را خطری بزرگ برای صلح و امنیت بین المللی دانسته است.

عباس عراقچی، معاون وزیر امورخارجه ایران نیز یکشنبه با احضار سفیر 
سوییس در تهران که حافظ منافع دولت آمریکا در ایران است، نسبت به هرگونه 

اقدام آمریکا علیه محموله سوخت ایران هشدار داد.
وی در این باره تصریح کرد: »هرگونه تهدید علیه نفتکش های ایرانی با واکنش 
فوری و قاطع ایران مواجه خواهد شد و دولت آمریکا مسئول عواقب آن است.«

از آنچه گفته شد چند نتیجه می توان گرفت؛ اولا ایران با وجود تحریم های 
پالایشگاه  تعمیر  و  وضعیت  ارتقای  برای  که  دارد  قرار  جایگاهی  در  فراوان 
کشوری دیگر، که آن هم تحت تحریم های واشنگتن است، به ویژه در بدترین 
شرایط )شیوع ویروس کرونا( به یاری هم نوعان خود می شتابد. این امر نشان 
از توانمندی ایران دارد که با وجود همه تهدیدها و رویکرد قلدرمابانه کشورهایی 
چون آمریکا در به صفر رساندن صادرات نفتی ایران، توانسته بر همه آنها فائق 
آید. از سوی دیگر این اقدام تهران می تواند توجه جهانیان را به تحریم هایی جلب 
کند که یکجانبه، غیرقانونی و ظالمانه است و در چنین وضعیتی )شیوع ویروس 
کرونا(  ایالات متحده برخی از کشورهای دیگر را از داشتن کالاهای اساسی منع 
میگ کند. بنابراین اگر در دریای کارائیب نیز این رویکرد ادامه یابد، بنا به گفته 

نماینده ونزوئلا در سازمان ملل این اقدام همان جنایت علیه بشریت است.
کارشناس روابط بین الملل

در تماس تلفنی جداگانه با زنگنه،اسلامی،اردکانیان و جهرمی؛
دستورات مهم روحانی به وزرا درباره پروژه های نفتی، ریلی و مسکن

*فاطمه شریفی

اخبار

مجید ابهری*

رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تخریب 
مردم سالاری، موجب حوادث  نهاد  عنوان  به  مجلس 
به مجلس  توهین  آینده می شود، گفت:  ناگواری در 

موجب افول جایگاه این نهاد می شود. 
کارکنان مجلس  در جمع  روز شنبه  علی لاریجانی 
عنوان  به  مجلس  جایگاه  حفظ  بر  اسلامی  شورای 
یکی از ارکان مردم سالاری تأکید کرد و گفت: توهین به 
مجلس موجب افول جایگاهش می شود بر این اساس 

باید از جایگاه این نهاد مقدس صیانت شود.
وی با بیان اینکه ملتی می تواند برابر مشکلات استوار 
تصمیمات  افزود:  کند،  تصمیم گیری  خود  که  باشد 
گرفته  اسلامی  شورای  مجلس  در  باید  کشور  اصلی 
شود و تخریب مجلس موجب حوادث ناگواری در آینده 

خواهد شد زیرا نهاد مردم سالاری است.
فلسفه  یادآوری  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
تفکرات شهید مطهری در مورد سیاست، خاطرنشان 
رابطه  این  این وجود حتی یک کتاب در  با  کرد: وی 
ننوشته اند و سخنان مرحوم مدرس در اندیشه و افکار و 

سخنان شهید مطهری مدلل شد.
دارای  مطهری  شهید  اینکه  بیان  با  لاریجانی 
شخصیتی انقلابی و مدبر بود، تصریح کرد: سعادت 
و  است  جامعه  افراد  فطریات  یافتن  کمال  در  انسان 
ایشان به تعلیم و تربیت نگاه خاص داشت و معتقد بود 
که جامعه ای می تواند فعلیت پیدا کند که استعدادهای 

آن متبلور شود.
سعادتمند  می خواهد  که  جامعه ای  کرد:  بیان  وی 
باشد باید سنت هایی که از سوی خداوند به پیامبران و 

امامان ابلاغ شده در آن فعلیت پیدا کند.
رییس مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: جامعه ای 
موفق است که در آن آزادی تحقق پیدا کرده باشد و 
بتوانند افراد آزادانه اظهارنظر کنند. بر این اساس نباید 
در سطح جامعه خفگی باشد تا آن جامعه رشد پیدا کند.
لاریجانی تأکید کرد: مجلس شورای اسلامی می تواند 
در  را  مردم  حضور  زمینه  و  بگیرد  را  بیگانگان  جلوی 

عرصه های مختلف فراهم کند.
این  به  با اشاره  از سخنان خود  وی در بخش دیگر 
سخن امام راحل که مجلس در رأس امور است، بیان 
بنیانگذار  از سوی  که  این سخن درستی است  کرد: 
انقلاب اسلامی مطرح شده، با وجود اینکه برخی افراد 
در رابطه با جایگاه مجلس سخنانی را گفتند اما نباید آنها 

را جدی گرفت.
شورای  مجلس  اینکه  بیان  با  دهم  مجلس  رییس 
اسلامی جایگاه مهمی در کشور دارد، بیان کرد: هر 
وقت رخوتی به وجود بیاید به سرمایه های ملی لطمه 
خواهد خورد بر این اساس باید با همه وجود از جایگاه 

مجلس شورای اسلامی صیانت کرد.
کارکنان  تلاش  و  زحمات  از  قدردانی  با  لاریجانی 
مجلس شورای اسلامی گفت: تلاش کارکنان مهم است 

و صرف کار کردن در مجلس شورای اسلامی نیست 
گرچه کارهای بسیار خوب و مثمرثمری انجام شده اما 
ممکن است که در قیل و قال های سیاسی کمتر دیده 
شود. وی در بخش دیگری از سخنان خود با قدردانی از 
عملکرد دیوان محاسبات مجلس در دوره دهم مجلس 
شورای اسلامی گفت: این مرکز یک بخش حرفه ای در 

امر نظارت است و نباید جایگاه آن مخدوش شود.
کرد:  تصریح  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
تلاش های دیوان محاسبات موجب شد تا امور سامان 
پیدا کند و تنها به دنبال پیگیری تخلفات نباشد بلکه 

نگاه طبیبانه و پیشگیرانه به تخلفات داشته باشد.
لاریجانی افزود: در دوره دهم دیوان محاسبات ۱۰ 
دریافتی  اضافه  و  کرد  بررسی  را  حقوقی  فیش  هزار 
امر  یک  این  که  داد  برگشت  بیت المال  به  را  مدیران 

ارزشمند است.
رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگر با اشاره 
به مشکلات کشور ناشی از تحریم ها و شیوع ویروس 
کرونا گفت: این اتفاقات مشکلاتی را ایجاد کرد و موجب 
شرایط  این  در  اما  شود  سخت  کشور  شرایط  تا  شد 

حساس باید با دقت عمل کرد.
ایجاد  برای  دشمنان  تلاش  به  اشاره  با  لاریجانی 
اختلاف و تفرقه با استفاده از شرایط موجود در کشور 
با  کشور  مختلف  بخش های  همکاری  کرد:  تصریح 

یکدیگر موجب همدلی مردم در حادثه کرونا شد.

علی لاریجانی  :

باید از جایگاه مجلس شورای اسلامی صیانت شود

سخنگوی هیات رییسه مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه افترا به مجلس بی پاسخ 
نمی ماند، گفت: اتهام تغییر و دستکاری قوانین مجلس افتراء به قوه مقننه است و افترا 

زنندگان باید پاسخگو باشند. 
، »اسدالله عباسی« روز یکشنبه با اشاره به ادعای کذب تغییر مصوبات مجلس که روز 
شنبه از سوی یکی از خبرگزاری ها منتشر شد، افزود: برخی برای تخریب یک دوره مجلس 
حاضرند، همه اعتماد عمومی و سرمایه اجتماعی نظام ولایی را تخریب کنند و به دلیل عجز 

از نقد قانون به نمایندگان اتهام جعل و دستکاری در متن قوانین را بزنند.
وی با بیان اینکه گزارش خبرگزاری فارس در خصوص تغییرات در مصوبات مجلس و 
اهمال  هیأت رئیسه، آغاز بدعتی خطرناک برای قداست زدایی از قانون و متزلزل کردن آن 
است، افزود: این مطلب نه فقط به این دوره یا آن دوره مجلس ارتباطی ندارد، بلکه شروع  
مسیری انحرافی در برابر نظام قانونگذاری جمهوری اسلامی است که باید با راهکار قانونی 
جلو آن را گرفت. عباسی ادامه داد: در مورد تغییر و دستکاری مورد ادعای این خبرگزاری 
باید گفت که گزارش اولیه کمیسیون تلفیق به صحن علنی مجلس ارائه شد، اما صحن 

علنی با کلیات گزارش تلفیق مخالفت کرد و گزارش به کمیسیون تلفیق بازگردانده شد.
سخنگوی هیئت رییسه مجلس شورای اسلامی افزود: پس از این مرحله گزارش اولیه 
مجدد در کمیسیون تلفیق مطرح شد و بنا به خواست نمایندگان تغییرات و اصلاحاتی در 
گزارش صورت گرفت که از جمله کلمه غیرمستمر در تبصره ۲۱ در جریان این تغییرات 
حذف شد. جالب است که حذف کلمه غیر مستمر هیچ ارتباطی با موضوع نجومی بگیران  

ندارد زیرا موضوع سقف دریافت ها را قانون روشن کرده است.  وی با اشاره به اذن مقام 
معظم رهبری برای بررسی بودجه سال ٩٩ براساس اصل ٨۵ قانون اساسی تصریح کرد: در 
روالی قانونی، گزارش کمیسیون تلفیق پس از اعمال اصلاحات و با تدبیر و اذن مقام معظم 
رهبری  مستقیما به شورای نگهبان رفت و بعد از رفع ایرادات شورای محترم نگهبان ابلاغ  
شد. سخنگوی هیئت رییسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: اگر رسانه ها و یا همکارانی 
هستند که به مصوبه صحن یا کمیسیون اعتراض دارند، بهتر است به جای طرح شایعات 
بی اساس و »دروغ های گوبلزی« از قبیل  دستکاری در متن مصوبات، دانش خود را برای 
نقد و طرح اشکالات محتوایی افزایش دهند. وی با اشاره به طرح برخی ادعاهای کذب 
از سوی برخی رسانه ها افزود: قبلا هم این موضوع دستکاری مصوبات کمیسیون تلفیق 
بدون ارائه حتی یک نمونه و مصداق رسانه ای شد که بی تقوایی بود و لازم است پیگیری 
قضایی شود. عباسی ادامه داد: باید توجه داشت که هر ادعایی، دلیل می خواهد و صاحب 
ادعاست که باید دلیل بیاورد. هر کس مدعی است مصوبه کمیسیون تلفیق دستکاری 
شده، یک نمونه بیاورد، والا در برابر افترا باید به قوه مقننه پاسخگو باشد. سخنگوی هیئت 
رییسه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه اتهام تغییر و دستکاری قوانین مجلس افتراء به 
قوه مقننه است، پیشنهاد کرد در صورتی که اتهام زنندگان نتوانند منبعی موثق برای تطبیق 
نظر خود با مصوبات صحن و کمیسیون ارائه کنند، مورد بازخواست قرار گیرند زیرا شایسته 
نیست بدون بررسی و مراجعه به مصوبات صرفا در قالب طرح ادعایی بی اساس،  مصوبات 

مجلس که باید از قوام بالایی برخوردار باشد متزلزل شود و تحریف صورت گیرد. 

سخنگوی هیات رییسه مجلس:

اتهام تغییر و دستکاری قوانین مجلس افتراء به قوه مقننه است

 سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: آمریکا به هیچ وجه 
صلاحیت سیاسی، حقوقی و اخلاقی برای قضاوت دیگر 
کشورها را ندارد و بهتر است اول به سابقه پلید و سیاه خود 
آمریکا  امور خارجه  وزارت  اینکه مدیریت  بویژه  بپردازد؛ 

اکنون با افتخار دروغ را عامل پیشرفت خود می داند. 
سیدعباس موسوی با رد گزارش بی پایه اخیر وزارت امور 
خارجه آمریکا، اتهامات وارده را ناشی از جعل، توطئه و 
توهم با هدف جنگ روانی و ایجاد فشار خواند و افزود: این  
به اصطلاح گزارش طبق رویه مالوف، ملغمه ای از تخیل و 
اتهام های واهی است که هیچگاه سندی برای اثبات آنها 
ارائه نشده و از جانب کسانی مطرح می شود که در یک 
قرن اخیر حداقل در ۵۵ کشور مستقل دنیا به بهانه های 
اقدامات  از  بالائی  بلند  واهی دخالت کرده که فهرست 
غیر قانونی آنها علیه مردم جهان وجود دارد و تحلیلگران 
و محققان با انتشار صدها کتاب در این رابطه تنها بخشی 
از آنها را بر ملا ساخته اند.  سخنگوی وزارت امور خارجه 
افزود: تنها در فقره تحریم و تروریسم اقتصادی و براساس 
آمار وزارت خزانه داری آمریکا صرفا از سال ۲۰۱۷ تاکنون، 

۳۳ کشور جهان مورد تحریم قرار گرفته اند که بسیاری از 
این تحریم های یک جانبه و فراسرزمینی، تاثیراتی سنگین و 
مخرب بر مردم آن کشورها داشته است.  موسوی همچنین 
نظامی گری ایالات متحده در تاریخ کوتاه پیدایش و حیات 
از امپراطوری های خون ریز و متجاوز  از بسیاری  خود را 
به قدری  نظامی گری  این  افزود:  و  خواند  بیشتر  تاریخ 
بی سابقه  بوده که این کشور ۱۳۵ جنگ بزرگ در تاریخ 
خود ثبت کرده و تنها ۱۶ سال از عمر ۲۴۳ ساله اش را در 
جنگ و کشتار و خونریری و استفاده از همه سلاح های 
متعارف و غیر متعارف نگذرانده است.  موسوی با اشاره 
به دخالت مستقیم و غیر مستقیم آمریکا در کودتا، تغییر 
دوم  جهانی  جنگ  پایان  از  رنگی  انقلاب های  و  نظام 
از  و  بصورت مستقیم  آمریکا  کرد:  نشان  تاکنون خاطر 
طریق سازمان اطلاعات مرکزی )سیا( اقدام به اجرای ۷۹ 
مورد کودتا و تغییر نظام در کشورهای جهان کرده است 
که شماری از آن ها نیز ناموفق بوده است، علاوه بر این 
آمریکا در کشورهای مختلف اقدام به حمایت مستقیم و 
غیرمستقیم از آشوب و هرج و مرج ضددولتی کرده است 

که برخی از آنها منتج به روی کار آمدن افراد و دولت های 
دست نشانده شده است.  سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
همچنین به حمایت آمریکا از نظام های فاشیستی و نیز 
قاچاقچی مواد مخدر در دهه های گذشته اشاره کرد که از 
۳۵ حکومت مبتنی بر فاشیسم و قاچاق مواد مخدر فراتر 
رفته است. وی افزود: رسوایی جاسوسی آمریکا از رهبران 
جهان که عمدتا از متحدان آمریکا بوده از دیگر کارنامه 
سیاه و هولناک این دولت یاغی است.  موسوی، آمریکا را 
یکی از دولت های حامی تروریسم و مهم تر از آن، دولتی 
تروریستی خواند که بر اساس اطلاعات موجود، از دهه 
۱۹۶۰ میلادی، حداقل ۸ گروه تروریستی شناسنامه دار 
با کارنامه سنگین و خونین در غرب آسیا، اروپا و آمریکای 
لاتین را مورد حمایت قرار داده که از جمله آن ها می توان 
به حمایت همه جانبه از سازمان تروریستی مجاهدین خلق 
)منافقین( نام برد که مسئول ترور ۱۷ هزار شهروند و مقام 
ایرانی در طول چهار دهه اخیر بوده است. ایجاد و حمایت 
از گروه وحشی و خونخوار داعش از دیگر جنایات تاریخی 

آمریکایی ها در سال های نزدیک است.

سخنگوی وزارت امور خارجه؛

آمریکا صلاحیت برای قضاوت دیگر کشورها را ندارد
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حفظ سلامتی پس از پایان ماه مبارک رمضاناین موارد به گوش و شنوایی آسیب می زند

چگونه بر خستگی خانه نشینی
 کرونایی غلبه کنیم؟

یک روان درمانگر گفت: در ایامی که برای مبارزه با ویروس کرونا باید در خانه 
ماند، یکی از موضوعات مهمی که بیشتر به افراد فشار عصبی و روحی وارد می کند، 

خستگی و افسردگی در طول این روزها است. 
ریحانه عابدنیا افزود: در میان اقشار مختلف مردم اعم از پیر و جوان و کودک، زن 
یا مرد،  این جمعیت جوان و سپس کودکان هستند که با توجه به روحیات فعال و 
پرتحرک،  بیشتر دچار خستگی می شوند و اگر این خستگی بیشتر از ۶ ماه طول 

کشد، این رویه به خستگی مزمن دچار خواهد شد.
وی ادامه داد: طبق دستوالعمل های بهداشتی این روزها به خاطر مقابله با 
ویروس کرونا تا جایی که امکان دارد باید در خانه ماند، این رویه اما در طولانی  مدت 
موجب خواهد شد ضمن کم تحرکی مشکلات دیگر مانند چاقی، ضعف عضلات و 
افسردگی به افراد روی آورد که با فعالیت  های در منزل می توان بدون نیاز به لوازم 

ورزشی یا فضای بزرگ، از گرفتار شدن به انواع اختلالات رفتاری جلوگیری کرد. 
این روان درمانگر گفت: برای اینکه در این ایام کمتر دچار بیماری یا اختلالات 
روانی شویم با برنامه ریزی می توان روزانه به همراه ویدیوهای ورزشی، فعالیت های 
ورزش انجام داد و یا به بهانه های مختلف مثل تلفن زدن و تمیز کردن،  در خانه قدم 
زد و فعالیت های بدنی انجام داد. وی افزود: تلاش کنید در هر نیم ساعت یکبار از 
سر جا بلند شده و بایستید، مدیتیشن یا تمرکز افکار کرد، فکرهای منفی را از سر 

بیرون راند،  به تغذیه توجه کرد و از طرفی مواظب کالری بیش از حد خود باشیم.
 عابدنیا تصریح کرد: سازمان بهداشت جهانی، برای ایام مبارزه با بیماری کویید ۱۹ 
نوشیدن آب را به جای هر نوشیدنی شیرین شده تاکید کرده و همچنین توصیه می 
کند مصرف میوه و سبزیجات را افزایش داده و مصرف نمک، شکر و چربی را کاهش 
دهیم. وی گفت: خستگی و به دنبال آن افسردگی از اختلالات شایع در ایام خانه 
نشینی خواهد بود که سردرد، ضعف و درد عضلانی،  درد مفاصل، گلو درد، ریزش 
مو، اختلال کارکرد جنسی، فقدان خواب رضایت بخش، حمله اضطرابی، طپش 

قلب و تنگی نفس از علائم مهم آن می توان مطرح کرد. 
این متخصص رفتاری شناختی افزود: درمان های متعدد روانپزشکی برای این 
اختلالات وجود دارد و درمان شناختی رفتاری جهت غلبه بر باورهای اشتباه و از 
طرفی با گروه درمانی و یا داروهای متعدد روانپزشکی نیز می توان افراد مبتلا به 
افسردگی و یا علایمی که در فرد یا این دسته افراد وجود دارد را تا حدود بسیاری 

درمان کرد.

زمانی که تیروئید کم کار جریان عادی هورمون ها را به مغز ارسال نمی 
کند، ممکن است دشواری در تمرکز را تجربه کنید. 

زمانی که غده تیروئیدعملکرد درست خود را ارائه می کند، ما از سلامت 
مطلوب برخوردار خواهیم بود. اما زمانی که این گونه نیست، آثار عملکرد 
نادرست تیروئید می تواند بسیار گسترده تر از آن چیزی باشد که فکر می 

کنید.
به نقل از "ایزی هلث اپشنز تیروئید غده ای پروانه ای شکل و کوچک 
است که در گلوی انسان قرار دارد اما وظایف مهمی را بر عهده داشته و باید 

توجه ویژه ای به آن داشته باشید.
وظیفه اصلی تیروئید کنترل سوخت و ساز بدن یا متابولیسم است که به 
توانایی بدن برای تجزیه غذا و تبدیل آن به انرژی گفته می شود. برای انجام 
این کار، تیروئید دو هورمون مختلف به نام های T۳ و T۴ را ترشح می کند.
یک غده تیروئید پرکار )پرکاری تیروئید( می تواند موجب گرم شدن بیش 
از حد بدن، تعریق بیشتر و کاهش وزن شود. همچنین، این شرایط می 

تواند موجب تسریع ضربان قلب شود.  
از سوی دیگر، یک غده تیروئید کم کار )کم کاری تیروئید( آثاری برعکس 

به همراه داشته و فرد ممکن است با احساس سرما، افزایش وزن و ضربان 
قلب آهسته تر مواجه شود. پرکاری تیروئید می تواند به گواتر نیز منجر شود 
که به بزرگ شدن غده تیروئید گفته می شود و این شرایط می تواند بر 

ساختارهای دیگر فشار وارد کرده و تنفس و بلع را دشوار سازد.
اما نشانه های کمتر مشهودی نیز وجود دارند که می توانند به بروز مشکل 

در غده تیروئید اشاره داشته باشند.
نشانه های احتمالی بیماری تیروئید 

مه مغزی. زمانی که تیروئید کم کار جریان عادی هورمون ها را به مغز 
ارسال نمی کند، ممکن است دشواری در تمرکز را تجربه کنید. حتی 

ممکن است در یادآوری موارد ساده نیز با دشواری مواجه شوید.
تغییرات خلقی. افسردگی اغلب نخستین نشانه از یک مشکل تیروئید 
است. این شرایط اغلب با کم کاری تیروئید پیوند خورده است، در شرایطی 

که اضطراب بیشتر با پرکاری تیروئید مرتبط است.
پف صورت. اگر صورت شما متورم و پف دار به نظر می رسد، این می 
تواند به واسطه احتباس مایع اضافه در بدن در نتیجه عملکرد نادرست غده 
تیروئید باشد. معمولا تورم و پف در پلک چشم ها، لب ها و زبان مشهود 

است.
تاری دید. گاهی اوقات مایع اضافه در بافت های اطراف چشم ها انباشته 
شده و می تواند عضلاتی که چشم ها را کنترل می کنند، بزرگ تر سازد. در 

نتیجه، شما ممکن است با تاری دید و دشواری در فوکوس مواجه شوید.
سندرم تونل کارپال. انباشت مایع در دست ها نیز می تواند رخ دهد. 
زمانی که تونل بافت نرم اطراف مچ دست به واسطه مایع بیش از حد متورم 
می شود، بر اعصابی که از این تونل عبور می کنند، فشار وارد می کند. این 
شرایط می تواند موجب بی حسی، گزگز و ضعف شود که از نشانه های 

سندرم تونل کارپال هستند.
کاهش میل جنسی. سوخت و ساز بدن شما اندامی هایی که هورمون 
های جنسی تولید می کنند را کنترل می کند. زمانی که تیروئید کم کار 
است، سوخت و ساز نیز افت می کند و تولید هورمون های جنسی و در 

نتیجه آن میلی جنسی شما نیز می تواند کاهش یابد.
تنها در موارد شدید و مداوم اختلالات  ریزش مو. این شرایط معمولا 
تیروئید دیده می شود. اما در صورت مشاهده هر گونه تغییر در ضخامت مو 
یا ریزش بیشتر مو، یک اختلال تیروئید ممکن است دلیل بروز این شرای 
باشد. فشار خون بالا. هم پرکاری و هم کاری تیروئید می توانند به پرفشاری 
خون منجر شوند اما بنابر دلایل مختلف. کم کاری تیروئید می تواند موجب 
کاهش انعطاف پذیری رگ های خونی شده و قلب برای ارسال خون به 
سراسر بدن مجبور شود سخت تر کار کند. پرکاری تیروئید می تواند موجب 
ایجاد نیرویی شود که ضربان قلب را تسریع کرده و فشار خون را افزایش 

دهد.
مشکلات اجابت مزاج. عملکرد پایین تیروئید می تواند موجب یبوست یا 

حرکات مکرر روده شود. مدفوع شل و آبکی نیز یک نشانه احتمالی است.
چگونگی محافظت از غده تیروئید 

سیگار نکشید. دود سیگار حاوی سموم مختلفی بوده و ممکن است بر 
غده تیروئید تاثیرگذار باشد. به طور خاص، تیوسیانات موجب اختلال در 
جذب ید می شود که به نوبه خود می تواند تولید هورمون های تیروئید را 

مسدود کند.
شرایط غده تیروئید را بررسی کنید. همانند یک معاینه پستان، خودمعاینه 
غده تیروئید می تواند به شناسایی مشکلات بالقوه و به اشتراک گذاشتن 

سریع تر آنها با پزشک کمک کند.
با پزشک خود درباره مصرف مکمل سلنیم صحبت کنید. تیروئید دارای 
بیشترین تراکم سلنیم در بدن است. میزان بسیار کم سلنیم با کم کاری 

تیورئید و دشواری در تولید هورمون های تیروئید مرتبط است.
به سطوح پرکلرات ها توجه داشته باشید. پرکلرات ها نمک هایی بی بو 
و بی رنگ هستند که در آب حل می شوند و می توانند منابع آب را آلوده 
سازند. سطوح بالای پرکلرات ها می تواند تیروئید را از جذب ید باز دارد 
که برای ارائه عملکرد درست خود به آن نیاز دارد. اگر به منابع آب خوب و 
تصفیه شده دسترسی ندارید، آزمایش آلودگی آب به پرکلرات ها ایده خوبی 

است.

چگونه از غده تیروئید محافظت کنیم ؟

نشانه های احتمالی بیماری تیروئید 

سلامت 
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در اتفاقی بی سابقه و به واسطه شیوع ویروس منحوس کرونا در راستای حفظ 
سلامت زائران و مجاوران، مدتی درب های حرم های مطهر در کشورمان بسته شد.

با آنکه این تصمیم با اولویت حفظ سلامت زائران گرفته شد اما قلب هر ایرانی در 
این مدت هر لحظه بی تابانه برای حرم های مطهر می تپید و چشم های عاشقان 
در انتظار بازگشایی دوباره حرم ها بود به نحوی که در مشهد و قم سیل عاشقان 
بی قراری که پشت درهای حرم به نظاره گنبدها می نشستند، صحنه هایی زیبا از 

آرزو برای تشرف را به تصویر کشیدند. 
سرانجام صبح دیروز با دستور ستاد ملی کرونا تصویب شد که درب های حرم 
همچنین  و  عبدالعظیم)ع(  حضرت  و  معصومه)س(  حضرت  رضوی،  مطهر 

درب های مسجد مقدس جمکران؛ بازگشایی شوند.
براساس گزارش های رسیده از استان های مختلف؛ اولین تصاویر از لحظات 
بازگشایی این اماکن مقدس پس از دوره تعطیلی کرونایی، نشان دهنده اشتیاق 

زائران برای زیارت پس از روزها دوری از آستان های امن الهی است.
بازگشایی درهای حرم امام رضا)ع( و شوق زائران برای زیارت

صبح دیروز با دستور ستاد ملی کرونا درب های حرم مطهر رضوی که از ۶۹ روز 
پیش برای کنترل شیوع ویروس کرونا بسته شده بود، بازگشایی و سیل مشتاق برای 

زیارت در این حرم منور حضور یافتند.
بر این اساس حرم مطهر رضوی از امروز یک ساعت بعد از طلوع خورشید تا یک 

ساعت قبل از غروب آفتاب پذیرای حضور زائران است.
 زیارت و حضور در حرم مطهر رضوی با رعایت ضوابط و پروتکل 

بهداشتی همراه است؛ چندی پیش تولیت آستان قدس رضوی از تدوین 
دستورالعمل بازگشایی حرم های مطهر با رعایت ضوابط بهداشتی خبر 

داده بود و بازگشایی اماکن را منوط به فراهم آمدن مقدمات لازم دانسته بود
زیارت و حضور در حرم مطهر رضوی با رعایت ضوابط و پروتکل بهداشتی همراه 

شده است؛
۲۹ فروردین ماه حجت الاسلام و المسلمین احمد مروی تولیت آستان قدس 
رضوی از تدوین دستورالعمل بازگشایی حرم های مطهر با رعایت ضوابط بهداشتی 
به منظور میزبانی اماکن مقدس از زائران و دلدادگان خبر داده بود و بازگشایی 

اماکن را منوط به فراهم آمدن مقدمات لازم دانست.
درب های حرم مطهر حضرت معصومه)س( بازگشایی شد

پس از اینکه درب های حرم مطهر حضرت معصومه)س( با توجه به شیوع 
بیماری کرونا ۲۶ اسفند ماه بسته شده بود،با اعلام قبلی ساعت ۷ صبح دیروز 
مراسم بازگشایی صحن های حرم مطهر حضرت معصومه)س( برگزار و درب های 

حرم مطهر به روی زائران باز شد.
 با توجه به اعلام قبلی صورت گرفته صدها نفر از مردم قم و شیفتگان کریمه اهل 
بیت)س( در مراسم بازگشایی درب های حرم مطهر حضرت معصومه)س( حضور 
یافتند و پس از بازگشایی درب های حرم مطهر، به عرض ارادت به دخت موسی 

بن جعفر پرداختند.
مراسم بازگشایی درب های حرم مطهر با مداحی حسن شالبافان و 

قرائت زیارتنامه حضرت
قرار است صحن های حرم حضرت معصومه)س( با رعایت پروتکل های 
بهداشتی هر روز از ساعت ۷ تا ۱۹ پذیرای حضور زائران باشد اما نمازهای 

جماعت اقامه نمی شود
 تولیت آستان حضرت معصومه )س(,:

 ضریح مطهر نیز بزودی بازگشایی می شود
تولیت آستان حضرت معصومه )س(, نیز یکشنبه شب در آیین خطبه خوانی 
خادمان حرم حضرت معصومه در صحن امام رضا)ع( حرم کریمه اهل بیت)ع(،  با 
اشاره به بازگشایی محل ضریح حضرت معصومه )س( گفت: شیوع ویروس کرونا 
برغم وجود سختی ها و خسارت هایی که به همراه داشت اوج ایمان، ولایتمداری، 

صبر و پایمردی را به منصه ظهور گذاشت. 
آیت الله سید محمد سعیدی هار داشت: وقتی انسان دچار بلا و گرفتاری می 
شود خداوند آن بلا را به گونه ای قرار می دهد که در اطراف آن، نعمت هایی احاطه 

شده است.
سعیدی بیان داشت: انسان و جامعه ای که گرفتار شده باید با بصیرت و دقت 

نگاه کند و نعمت های الهی را در گرداگرد آن بلا و گرفتاری ببیند.
امام جمعه موقت قم تصریح کرد: در حادثه شوم این ویروس شرور و شیطانی و 
به تعبیر رهبر انقلاب این ویروس متقلب، با وجود سختی ها و خسارت هایی که 

داشت ولی اوج ایمان، ولایتمداری صبر و پایمردی را نشان داد.
وی گفت: اقدام و انجام مساوات و دلسوزی نسبت به آسیب دیدگان و همچنین 

امداد رسانی و مشارکت خیران، جهادگران، پرستاران، پزشکان و مدیرت عالی 
کشور و بویژه هدایت ها و ارشادهای رهبری در این امر قابل وصف نبود، امتیازی 

که دنیای درگیر با کرونا از آن بی بهره بود.
تولیت حرم حضرت معصومه بسته شدن حرم ها، مسجد جمکران، امامزادگان و 
تعطیلی تجمع های مذهبی را یکی از خسارت ها و تنگناهای کرونا ویروس دانست 
و افزود: مردم با ایمان و مطیع اهل بیت با همه تلخی این دوران را تحمل کردند و 
اکنون در آستانه بازگشایی صحن های حرم های مطهر هستیم و با همکاری مردم، 
لطف خدا و امام زمان )عج( لطف شامل همگان خواهد شد و در آینده رواق ها و 

محل استقرار ضریح مطهر نیز بازگشایی خواهد شد.
امام جمعه قم خاطرنشان کرد: ما از رهبری که در امر بازگشایی این حرم ها به 
مسئولان تذکر دادند، تشکر می کنیم و از همه خدمتگزاران کشور در ستاد ملی 
مبارزه کرونا اعم از پرستاران، پزشکان، کادر درمانی، طلبه ها و دانشجویان، بسیج 
و نیروهای خدوم و خیران و تمام کسانی که همچنان در این ایام برای مبارزه با این 

ویروس منحوس در خدمت مردم هستند، قدردانی می کنیم.
در این آیین حضرات آیات محمد یزدی رئیس شورای عالی جامعه مدرسین، 
سید هاشم حسینی بوشهری امام جمعه موقت قم، سید احمد خاتمی سخنگوی 
هیات رئیسه مجلس خبرگان رهبری، حجت الاسلام  و المسلمین محمود محمدی 
عراقی رئیس دفتر رهبری در قم، مرتضی حیدری فرماندار قم و جمعی از علمای 

حوزه علمیه و مسئولان استانی حضور داشتند.
های  پروتکل  رعایت  با  معصومه)س(  حضرت  حرم  های  صحن  است  قرار 
بهداشتی هر روز از ساعت ۷ تا ۱۹ پذیرای حضور زائران باشد اما نمازهای جماعت 

اقامه نمی شود.
گشایش درب های مسجد مقدس جمکران 

مراسم بازگشایی درب های مسجد مقدس جمکران نیز همزمان با دیگر اماکن 
مقدس از ساعت ۷ صبح دیروز با حضور علما و جمعی از خانواده شهدا برگزار شد.
در این مراسم که با حضور علما و خانواده معظم شهدا و همچنین جمعی از 
منتظران حضرت ولیعصر)عج( همراه بود، زائران به قرائت دعا و مناجات پرداخته و 

برای تعجیل در فرج امام زمان دعا کردند.
از ساعت ۷ تا ۱8 باب الشهدا و باب المعصومه)س( برای ورود زائران به 

مسجد جمکران باز خواهد بود و تمام صحن های این مکان مقدس با حفظ 
فاصله گذاری اجتماعی پذیرای زائران است

بر اساس تصمیم مسؤولان مسجد مقدس جمکران از ساعت ۷ تا ۱۸ باب الشهدا 
و باب المعصومه)س( برای ورود زائران به مسجد باز خواهد بود و تمام صحن های 

این مکان مقدس با حفظ فاصله گذاری اجتماعی پذیرای زائران است.
این گزارش حاکی است تا اطلاع ثانوی هیچگونه مراسم و تجمعی در مسجد 

مقدس جمکران برگزار نخواهد شد.
بازگشایی محدود صحن های حرم حضرت عبدالعظیم)ع(

بنا بر مصوبه ستاد ملی مبارزه با ویروس کرونا از صبح روز دوشنبه ۵خردادماه و 
پس از بالغ بر دوماه، صحن های حرم  مطهر حضرت عبدالعظیم حسنی )ع( به 
روی دلدادگان و ارادتمنـدان خاندان اهـل بیت عصمت و طهارت علیهم السلام 

بازگشایی شد.
تا اطلاع ثانوی، امکان زیارت ضریح مطهر و ورود به رواق ها میسر نیست 
و ساعت تشـرف به صحـن های آستان مقدس از یک ساعت بعد از طلوع 

آفتاب تا یک ساعت قبل از غروب آفتاب خـواهد بود.
در روزهای پایانی اسفندماه سال ۹۸ به دنبال شیوع ویروس کرونا بنا بر تصمیم 
ستاد ملی مقابله با کرونا، درب های اماکن مقدس از جمله حرم مطهر حضرت 
عبدالعظیم حسنی)ع( بسته شد و این تعطیلی تا به امروز ادامه داشت که پس 

از بهبودی نسبی شرایط، امروز چشم انتظاری عاشقان اهل بیت)ع( پایان یافت.
به منظور حفظ سلامتی شیفتگان و زائران محترم بایستی همه عزیزان در زمان 
تشرف بهتا اطلاع ثانوی امکان زیارت ضریح حرم مطهر حضرت عبدالعظیم 
حسنی)ع( و ورود به رواق ها میسر نیست و ساعت تشـرف به صحـن های آستان 
مقدس از یک ساعت بعد از طلوع آفتاب تا یک ساعت قبل از غروب آفتاب خـواهد 
بود حرم مطهر، نسبت به رعایت شیوه نامه های ابلاغی و اصول بهداشتی اعم از 
همراه داشتن ماسک و دستکش، توجه جدی به عمل آورده و هنگام تشرف به 
آستان مقدس ضمن حفظ فاصله اجتماعی مناسب جانماز، کتب ادعیه، قرآن 

شخصی و بانوان محترم چادر به همراه داشته باشند.
پیش از این در روز ۲۷ اسفند ماه ۱۳۹۸ برای کنترل بیماری کرونا و پیشگیری 
از شیوع گسترده آن، ستاد ملی مبارزه با کرونا به »توقف موقت« حضور زائرین در 

حرم های مطهر رأی داده بود.

توسط هنرمندان بسیجی قم  انجام شد :

توزیع۱۵۰ بسته معیشتی و ۳۰۰ بسته 
فرهنگی در ماه رمضان 

رئیس سازمان بسیج هنرمندان استان قم گفت: ۱۵۰ بسته معیشتی و ۳۰۰ بسته 
فرهنگی در ماه مبارک رمضان توسط هنرمندان بسیجی قم تهیه و توزیع شد. 

 سید محمدحسن یزدی نژاد در گفت وگویی، با اشاره به خدمات هنرمندان بسیجی 
در استان اظهار داشت: از زمان شیوع کرونا تاکنون، انسجام و همدلی ویژه ای میان 
هنرمندان بسیجی شکل گرفته است و با کمک های مؤمنانه در میدان مقابله با کرونا 

حاضر شدند.
از ۳۵۰۰  افزود: در حال حاضر بیش  رئیس سازمان بسیج هنرمندان استان قم 
هنرمند قمی متشکل از خواهران و برادران در بسیج هنرمندان عضویت دارند که این 
تعداد هنرمند در ۹  رشته هنری و در قالب انجمن های فرهنگی و هنری در حال فعالیت 
هستند. وی با بیان اینکه هنرمندان بسیجی همواره در خط مقدم مقابله با جنگ نرم 
دشمن قرار داشته و در سنگر مقابله با کرونا نیز تلاش های ارزنده ای را در مسیر خدمت 
به مردم به ثمر نشانده اند که قابل تقدیر است تصریح کرد: این هنرمندان متعهدانه هنر 
خود را در احیای ارزش های دینی و آرمان های انقلاب و نظام جمهوری اسلامی به کار 

گرفته اند و با اخلاص حضوری مؤثر در صحنه های مختلف داشته و دارند.
یزدی نژاد خاطرنشان کرد: کمک ها و مشارکت های بسیج هنرمندان در ماه مبارک 
رمضان نیز ادامه یافت و ۱۵۰ بسته معیشتی و ۳۰۰ بسته فرهنگی در ماه مبارک رمضان 
توسط هنرمندان بسیجی قم تهیه و توزیع شد، همچنین تهیه پک های فرهنگی در کنار 

پک های بهداشتی از جمله اقداماتی بود که توسط هنرمندان بسیجی انجام شد.
وی در مورد دیگر اقدامات این سازمان بسیج گفت: دوخت ماسک توسط هنرمندان 
خدمات  تصویربرداری  و  حسینی  ابوالفضل  سید  شهید  گروه  در  بسیجی  خواهر 
گروه های جهادی در بیمارستان و طراحی پوستر و خدمات تبلیغاتی جهت گروه های 

جهادی استان از جمله این اقدامات است.
یزدی نژاد با تأکید بر توزیع پک های کتاب با موضوع شهدا و توزیع پک های معیشتی 
در بین خانواده های نیازمند نیز در ایام ماه مبارک رمضان اتفاق افتاد اضافه کرد: حضور 
عکاسان انجمن عکس بسیج در بیمارستان های درگیر با کرونا و به تصویر کشیدن 
خدمات نیروهای جهادی و کادر درمانی استان و انتشار در مطبوعات، خبرگزاری ها و 
فضای مجازی از جمله فعالیت های فرهنگی بود که در این ایام به بهترین شکل رقم 
خورد. رئیس سازمان بسیج هنرمندان استان قم خاطرنشان کرد: در ایام کرونایی شاهد 
تولید آثار هنری در قالب انیمیشن، موشن گرافیک، پوستر، طرح های گرافیکی، هنری 

و ادبی در حوزه پیشگیری از کرونا بودیم.
وی تصریح کرد: هنرمندان بسیجی قم تولیدات زیادی از خدمات جهادی بسیج و 
طلاب در قالب تولید کلیپ، نماهنگ و فیلم مستند داشتند، ضمن اینکه جمعی از 
هنرمندان نیز با اجرای تئاتر و برنامه های هنری و فرهنگی در بیمارستان های قم، در 

جهت روحیه دادن به کادر درمان و پزشکی و مدافعان سلامت تلاش کردند.
یزدی نژاد عنوان کرد: در این ایام بیش از ۱۴ نمایش خیابانی با موضوع مقابله با کرونا 
توسط هنرمندان بسیجی با رعایت پروتکل های بهداشتی انجام شد که بسیار مورد 
استقبال قرار گرفت. وی گفت: عیادت از خانواده بیماران و همدلی با خانواده متوفیان 
درگیر بیماری کرونا نیز از اقدامات مهم جمعی از هنرمندان بسیجی در قم است و در این 
مدت همگرایی خوبی میان جامعه هنری و بسیجیان شکل گرفت و دستاوردهای مهمی 
به دست آمد. رئیس سازمان بسیج هنرمندان استان قم در پایان پیرامون اهمیت تشکیل 
شبکه هنر و ادب در راستای تحقق بیانیه گام دوم انقلاب اظهار داشت: با تشکیل این 
شبکه گام های مؤثری در تحقق منویات رهبر انقلاب و بیانیه گام دوم انقلاب برداشته 

می شود.

معاون تعلیم و تربیت سپاه استان قم :

۳ هزار حلقه صالحین در استان قم فعال است
معاون تعلیم و تربیت سپاه استان قم گفت: در حال حاضر بیش از ۳ هزار حلقه 
صالحین در سطح استان مشغول فعالیت هستند و حدود یک هزار و هفتصد حلقه 
صالحین مربوط به محلات است و بقیه نیز در سطح رده های اقشار و بسیج متخصصین 

به فعالیت می پردازند. 
حجت الاسلام مجید شرفی نیا در گفت  و گویی ، اظهار داشت: جوانان بسیجی و 

جهادگر در برگزاری رزمایش مواسات، همدلی و کمک مؤمنانه نقش به سزایی دارند.
وی با اشاره به اهمیت و جایگاه نسل جوان در انقلاب اسلامی افزود: مقام معظم 
رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی فرمودند محور فعالیت ها باید جوانان باشند، 

نسل جوان ما در بسیاری از فعالیت ها منشأ خیرات و برکات فراوان بوده اند.
معاون تعلیم و تربیت سپاه استان قم بیان کرد: جوانان در طول انقلاب اسلامی و  در 
عرصه دفاع مقدس و همچنین دوران سازندگی و محرومیت زدایی اقدامات بی نظیری 

انجام دادند که شایسته تقدیر است.
شرفی نیا تصریح کرد: در بحث مقابله با کرونا و همچین رزمایش مواسات، همدلی 
و کمک مؤمنانه نسل جوان به خوبی درخشید و منشأ بسیاری از خدمات و برکات در 

کشور عزیزمان هستند.
وی با اشاره به برنامه های معاونت تعلیم و تربیت بسیج سپاه استان قم گفت: با وجود 
شیوع ویروس کرونا و عدم امکان برگزاری اجتماعات، فعالیت حلقه های صالحین بسیج 

استان در فضای مجازی دنبال می شود.
معاون تعلیم و تربیت سپاه استان قم بیان کرد: یکی از برنامه های مهم ویژه ماه مبارک 
رمضان، آموزش های قرآنی و محافل قرآنی حلقه های صالحین بود که امسال به جهت 
شرایط پیش آمده از شیوع کرونا، این برنامه ها در بستر فضای مجازی به خوبی برگزار 

شد.
شرفی نیا با اشاره به فعالیت حلقه های صالحین در استان قم خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر بیش از ۳ هزار حلقه صالحین در سطح استان مشغول به فعالیت هستند و حدود 
یک هزار و هفتصد حلقه صالحین مربوط به محلات است و بقیه نیز در سطح رده های 

اقشار و بسیج متخصصین به فعالیت هست می پردازند.

رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر :

پایگاه امداد و نجات عرشیا یک ماه آینده 
به بهره برداری می رسد 

رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر گفت: پایگاه امداد و نجات جاده ای عرشیا 
در قم تا یک ماه آینده به بهره برداری می رسد. 

محمد گل فشان  روز شنبه در مراسم تودیع و معارفه مدیرعامل جمعیت هلال احمر که 
در تالار کرامت استانداری برگزار شد، اظهار داشت: همگرایی میان مسئولان و مردم در 
قم یکی از ظرفیت های مهم در اجرای فعالیت های خیرخواهانه به ویژه در مسیر مقابله 

با کروناست.
رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر کشور افزود: حضور پررنگ جوانان و امداد 
گران متعهد و مومن در صحنه های مختلف نیز از برکات دیگری است که به آن افتخار 

می کنیم.
وی تصریح کرد: حضور در هلال احمر به خصوص در قم، کار مقدسی و خدمت کردن 
به مردم این شهر توفیق بزرگی است، این استان در بسیاری از اقدامات الگوی کشوری 
بوده است و اولین مجمع خیرین در قم تشکیل شد که در استان های دیگر نیز مورد 

الگوبرداری قرار گرفت.
گل فشان بیان کرد: توسعه زیرساختهای امدادی و افزایش ظرفیت ها از جمله اقدامات 
مهم در قم است که در این باره پایگاه امداد و نجات جاده ای عرشیا در قم تا یک ماه آینده 

به بهره برداری می رسد.
وی خاطرنشان کرد: با حمایت سپاه و ارتش و دستگاه های دولتی مسیر خیر خواهانه 
پیموده شد و در کرونا توانستیم اقدامات مهمی را در جهت خدمت به مردم به ثمر 

بنشانیم.
رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر کشور عنوان کرد: در لرستان و حوادث 
دیگری در کشور، هلال احمر قم حضوری فعال داشت و حضور جوانان متعهد در 

لرستان و تیم امدادی قم جز بهترین ها بود.
وی بیان کرد: اگر چه تامین جهیزیه برای اقشار ضعیف جز رسالت های هلال احمر 
نیست در سال گذشته در قم ۴۲۰ جهیزیه توسط خیرین اعطا شد و با مشارکت خیرین، 
تجهیزات پزشکی و کپسول های اکسیژن به طور امانی در اختیار بیماران قرار گرفت 

ضمن اینکه در تامین سبدهای معیشتی نیز اقداماتی انجام شد.
گل فشان گفت: همراهی بسیار خوبی با هلال احمر از سوی آموزش و پرورش اتفاق 
افتاد و در طرح دادرس ۱۰۰ مدرسه مصوب شد اما ۱۱۴ مدرسه در طرح دادرس شرکت 

کردند، همچنین در زمینه ورزش و جوانان همراهی خوبی را شاهد بودیم.
وی تصریح کرد: ۱۱۷ خانه هلال در قم در جهت آموزش و تشکیل تیم امدادی فعال 

است و در جهت آموزش و پژوهش، سرمایه گذاری خوبی شکل گرفت.

مدیرروابط عمومی آموزش وپرورش  استان قم:

شرکت دانش آموزان در امتحانات مدارس 
حضوری نیست

مدیرروابط عمومی اداره کل آموزش وپرورش استان قم گفت: شرکت دانش آموزان در 
امتحانات مدارس این استان به جز پایه های نهم، دوازدهم و مدارس بزرگسالان و آموزش 

از راه دور، حضوری نیست. 
غلامرضا رضایی افزود: آزمون سایر پایه ها از جمله مقاطع ابتدایی،  متوسطه اول و 
دوم، کاردانش و فنی و حرفه ای به صورت غیرحضوری خواهد بود. وی اضافه کرد: 
امتحانات پایه نهم در سال های قبل به صورت استانی برگزار می شد،  ولی امسال با توجه 
به شرایط حاکم، به صورت داخل مدرسه ای برگزار می شود. وی ادامه داد: با توجه به 
این که نمرات مقطع ابتدایی به صورت کیفی داده می شود، معلم بر اساس شناخت 
به گفته رضایی،  توانایی دانش آموز، نمره دانش آموزان را محاسبه می کند.  و  خود 
امتحانات از ششم خردادماه آغاز خواهد شد و تا ۳۱ خردادماه ادامه خواهد داشت و 
نمرات نیز هفته اول تیرماه اعلام می شود. وی در ادامه با اشاره به بازگشایی مدارس از 
۲۷ اردیبهشت ماه، بیان کرد: حضور دانش آموزان در مدارس اجباری نیست و تشکیل 
کلاس ها با هدف رفع اشکال صورت می گیرد. وی افزود: دانش آموزانی درکلاس ها 
شرکت می کنند که نتوانسته اند به سامانه شاد متصل شوند، یا در فضای مجازی حضور 
داشته باشند و با معلمان ارتباط برقرار نمایند. مدیر روابط عمومی آموزش وپرورش قم 
خاطرنشان کرد: دانش آموزان شیفت صبح از ساعت ۹:۰۰ تا ۱۲:۰۰ و شیفت عصر نیز 
از ساعت ۱۵:۰۰ تا ۱۸:۰۰ در کلاس ها شرکت می کنند. وی تاکید کرد: دانش آموزان 
باید بر اساس موازین بهداشتی، هنگام حضور در مدرسه از ماسک و دستکش استفاده 

کنند و امتحانات حضوری در مدارس نیز با فاصله فیزیکی برگزار خواهد شد.

مدیرکل انتقال خون استان قم:

۲۲۴۰ واحد خون طی ماه رمضان در قم 
اهدا شد

مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: در ماه مبارک رمضان امسال، ۲ هزار و ۲۴۰ 
واحد خون در این استان اهدا شد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته پنج درصد رشد 
داشته است.  مرتضی نوریان ،  اهدای خون را اقدامی دائمی دانست و اظهار داشت: 
اگرچه ذخایر خون استان در شرایط پایداری قرار دارد ولی حفظ و استمرار این وضعیت 
نیازمند استمرار در اهدای خون است. وی ادامه داد: درمجموع با توجه به شیوع کرونا، 
روند اهدای خون در ۲ ماه نخست امسال در قم نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
هشت درصد کاهش داشته است. مدیرکل انتقال خون قم، رشد ۱۰ درصدی اهدای 
خون توسط بانوان استان را حرکت خوب و ارزشمند دانست و گفت: به طورمعمول سهم 
بانوان قم از کل اهدای خون در استان پنج درصد است که این رقم در ۲ ماه ابتدایی 
سال جاری رشد بسیار خوبی داشته است. نوریان ادامه داد: خون هیچ گونه جایگزین 
مصنوعی ندارد، افرادی که خون اهدا می کنند، عضوی از بدنشان را اهدا می نمایند 
که آقایان در طول سال چهار مرتبه و بانوان سه مرتبه مجاز به اهدای خون هستند. 
وی افزود: از هر واحد خون اهدایی فرآورده های گوناگونی همچون پلاکت، پلاسما، 
گلبول قرمز، گلبول سفید و غیره تهیه و تولید و این فرآورده ها در مرکزهای درمانی و 
بالینی بر مبنای نیاز بیماران توزیع می شود. در شهر قم ۲ مرکز انتقال خون واقع در 
میدان روح الله و بلوار ۱۵ خرداد وجود دارد. علاوه بر بیماران نیاز به عمل جراحی و 
مجروح های ناشی از تصادف ها، بیش از یک هزار بیمار دیالیزی و حدود ۲۰۰ بیمار 
تالاسمی در قم وجود دارد که نیازمند دریافت مستمر خون هستند. شهروندان برای 
تسهیل در اهدای خون برای دریافت زمان نوبت در سامانه www.IBTO.ir ثبت نام 

کنند تا در زمان معین به پایگاه انتقال خون مراجعه کنند.

در سالروز آزادی خرمشهر؛

قبور شهدای سوم خرداد قم گلباران شد

همزمان با سالروز آزادسازی خرمشهر، گلزار شهدای سوم خرداد قم با حضور تعدادی 
از مسئولان استان و جمعی از خانواده معظم شهدای فتح خرمشهر غبارروبی و عطر 
افشانی شد. در مراسمی که روز شنبه در گلزار شهدای سوم خرداد قم با حضور مدیرکل 
بنیاد شهید و امور ایثارگران استان، مدیرکل پدافند غیر عامل استان، نیروهای سپاه 
علی بن ابیطالب )ع( و جمعی از خانواده معظم شهدای فتح خرمشهر برگزار شد، 
ضمن قرائت قرآن و پخش سرود ملی، گروه سرود به اجرای برنامه پرداخت و سپس 
حاضران با ادای احترام به ساحت شهدا، قبور مطهر شهدا را گلباران و عطر افشانی 
کردند. مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم در حاشیه این مراسم گفت: در 
جریان آزادسازی خرمشهر در عملیات بیت المقدس ۲۱۳ شهید از استان قم تقدیم 

شد.
حجت الاسلام حسن هنرمند افزود: تعداد ۶۰ شهید عملیات فتح خرمشهر در گلزار 
سوم خرداد در جوار حرم مطهر حضرت معصومه )س( به خاک سپرده شدند و مزار 
مابقی شهدای فتح خرمشهر در سایر گلزارهای استان قم است. وی ادامه داد: به 
فرمایش حضرت امام راحل فتح خرمشهر به واقع فتح ارزشها بود، ارزشهایی که شهدا 

به خاطر آن جانشان را تقدیم کردند و نسل امروز باید پاسدار این ارزش ها باشد.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

۱۵ هکتار از اراضی پلنگ دره قم 
در آتش سوخت

 مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: متأسفانه حدود ۱۵ هکتار از منطقه 
حفاظت شده پلنگ دره در آتشی که گردشگران بی ملاحظه بپا کرده بودند، سوخت. 

سید رضا موسوی مشکینی با اشاره به وقوع آتش سوزی در منطقه حفاظت شده 
پلنگ دره گفت: محیط بانان این منطقه امروز بلافاصله با مشاهده حریق به مقابله با 
آن پرداخته و مسببان این آتش سوزی نیز از منطقه گریختند.  وی با بیان اینکه گرمای 
هوا، وزش باد و خشکی بوته ها کار اطفای حریق را بسیار سخت کرده بود، خاطرنشان 
کرد: محیط بانان با تلاش و فداکاری بسیار توانستند با تجهیزاتی که در اختیار دارند، 
این آتش سوزی گسترده را به خوبی مهار کنند. مدیرکل حفاظت محیط زیست قم از 
بی توجهی برخی گردشگران در روشن کردن آتش در طبیعت به شدت انتقاد کرد و 
گفت: در روزهای گرم سال که مراتع و علفزارها خشک و آماده آتش سوزی است، به 
هیچ عنوان نباید در طبیعت آتش روشن کرد و یا در خاموش کردن آن اهمال شود. 
منطقه حفاظت شده پلنگ دره با وسعتی حدود ۳۲ هزار هکتار در جنوب غربی و ۵۰ 
کیلومتری شهر قم واقع شده و با توجه به میزان بارندگی مناسب و وجود گونه های 

متعدد گیاهی و جانوری، دارای ارزش اکولوژیک بسیار بالایی است.

سخنگوی اورژانس قم خبر داد؛

تصادف در محور سلفچگان با ۹ مصدوم
سخنگوی مرکز فوریت های پزشکی دانشگاه علوم پزشکی قم از وقوع تصادف بین 
سه خودرو در محور سلفچگان - قم خبر داد و گفت: ۹ نفر در این حادثه مصدوم شدند.
مهدی فراهانی گفت: بر اثر برخورد سه دستگاه خودرو در محور سلفچگان که روز 
یکشنبه حدود ساعت ۱۰:۲۰ دقیقه رخ داد، به سرعت دو دستگاه آمبولانس اعزام 
شد. وی افزود: بعد از اعزام آمبولانس با توجه به نیاز به اورژانس هوایی، به سرعت بالگرد 

اعزام و چهار مصدوم حادثه را به بیمارستان رساند.
سخنگوی مرکز فوریت های پزشکی دانشگاه علوم پزشکی قم اظهار کرد: همچنین 

پنج مصدوم این حادثه نیز با خودرو آمبولانس به بیمارستان منتقل شدند.
وی تصریح کرد: با توجه به حجم تردد در جاده ها و موضوع کرونا از هموطنان عزیز 

تقاضا داریم صرفاً سفرهای ضروری را رفته و مسائل بهداشتی و ایمنی را رعایت کنند.

اشتیاق وصف ناپذیر زائران برای تشرف؛

بازگشایی درب حرم های مطهرایران 

اجتماعی

آیین تکریم و معارفه مدیر عامل جمعیت هلال احمر قم روز 
شنبه با حضور استاندار، معاون جمعیت هلال احمر کشور و 
مسئولان استانی در سالن  جلسه های استانداری قم برگزار 

شد. 
به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر قم، مسئول 
دفتر نمایندگی ولی فقیه در جمعیت هلال  احمر قم در این آیین 
با قدردانی از تلاش های مدیرعامل سابق این جمعیت در استان 
اظهار داشت: هر پُست و مقامی، عنایتی از طرف خداوند در 
جهت خدمت خالصانه به مردم است و باید افرادی که توفیق 

خدمت دارند، قدردان این فرصت ها باشند.
داشت:  بیان  مهری  علامه  مصطفی  سید  حجت الاسلام 
اساس کار جمعیت هلال احمر، خدمت خالصانه بدون هیچ 
چشم داشتی برای رفع آلام بشریت است و داوطلبان و نیروهای 
هلال احمر در جلوگیری از آسیب های اجتماعی، اقتصادی، 

روحی و روانی در حوادث حضوری فعال و خالصانه دارند.
خدمت  هلال احمر،  وجودی  فلسفه  کرد:  خاطرنشان  وی 
به بشریت است و هر کس در هر پست و مقامی در این عرصه 

بیشتر در جهت خدمت، گام بردارد، به مردم نزدیک تر و نزد 
خدای متعال از جایگاه رفیع تری برخوردار است.

علامه مهری بیان کرد: یکی از اقدامات ارزشمند در تعیین 
مدیرعامل هلال احمر، این است که نیرویی توانمند و مخلص از 
بدنه جمعیت انتخاب شده است و با کار و تلاش در این مسیر 

به خوبی آشناست.
کرد:  تصریح  قم  هلال احمر  ولی فقیه  نمایندگی  مسئول 
تلاش های مدیرعامل سابق هلال احمر قم با بیش از ۲۰ سال 
تلاش ارزشمند به ثمر نشاند و با ۱۰ سال سابقه معاونت و سال ها 
مدیریت، فردی با تجربه، صبور، متین، مهربان و محبوب است 

و امیدواریم در مسئولیت جدید نیز همین مسیر را ادامه دهد.
وی با بیان اینکه جمعیت هلال احمر با توجه به رسالتی که 
بر عهده دارد، در بسیاری از صحنه های اجتماعی و فرهنگی 
پیشگام بوده و حرفی برای گفتن دارد، اضافه کرد: لطف رهبر 
معظم انقلاب نیز شامل حال این نهاد شده است و امیدواریم 

بتوانیم این تلاش ها را در جهت توسعه خدمات ارتقاء دهیم.
علامه مهری گفت: بسیاری از برنامه های جمعیت هلال احمر 

به دلیل شیوع بیماری کرونا، ناتمام مانده و از مدیریت جدید 
انتظار داریم از رسالت سنگین خود در تکمیل این برنامه ها، 
عقب نشینی نکند و با روحیه خدمت رسانی این مسئولیت جدید 

را به عنوان امانتی بزرگ به سرمنزل مقصود برساند.
گفت:  جلسه  این  در  نیز  قم  هلال احمر  جدید  مدیرعامل 
امیدواریم بتوانیم با استفاده از همه ظرفیت ها و توانی که در 
اختیار داریم جوانان با انگیزه را در خدمت اهداف به کار بگیریم 
و در تحقق منویات رهبری به ویژه بیانیه گام دوم انقلاب سهیم 
باشیم. محمد رضا بهرامی، گل فشان مدیر عامل سابق هلال قم 
را مدیری شایسته، مردم دار، تلاشگر و فرهنگی دانست، و افزود: 
ما در مسئولیت جدید در جمعیت هلال احمر کشور، آرزوی 
موفقیت داریم، همچنان که در بسیاری از حوادث با مدیریت 
جهادی و تجربه های گران قدر حضوری فعال داشته و امیدواریم 

بتوانیم از این تجربه ها به بهترین نحو استفاده کنیم.
آیین محمد گل فشان مدیر عامل سابق  این  همچنین در 
جمعیت هلال احمر قم به عنوان رئیس سازمان جوانان هلال 

احمر کشور معرفی شد.

مدیرعامل  جدیدجمعیت هلال  احمر استان قم معارفه شد

»بهرامی« جانشین»گلفشان« شد
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محاسبات نشان می دهد نرخ تورم نقطه به نقطه در اردیبهشت ماه قاعده نزولی ۱۱ 
ماه گذشته را به هم ریخته و دوباره رو به افزایش گذاشته است؛ روندی که با توجه به 

الگوی تورم ماهانه به نظر می رسد پایدار هم باشد. 
مرکز آمار کشور محاسبات خود را از نرخ تورم اردیبهشت ماه منتشر کرد. مطابق 
جداول این نهاد آماری، نرخ تورم نقطه به نقطه  بعد از ۱۱ ماه رفتار کاهشی، دوباره 
سیر صعودی به خود گرفته است. این شاخص بعد از سقف تاریخی  ۵۰.۴ درصدی 
خرداد سال گذشته، به جز یک ارتقای استثنائی در آذر ماه به دلیل رشد قیمت 
بنزین، همواره روندی کاهشی داشته، تا جایی که شاخص نقطه به نقطه قیمت 

مصرف کننده در فروردین امسال به ۱۹.۸ درصد نزول کرد.
با این حال، این روند در اردیبهشت شکسته شده و نوک پیکان شاخص بعد از 
این ۱۱ ماه رو به بالا نهاده و نسبت به اردیبهشت ماه سال قبل ۲۱ درصد رشد 
کرده است. البته همان طور که گفته شد این قاعده ۱۱ ماهه تنها یک بار در آذر 
ماه به دلیل افزایش قیمت بنزین شکسته شده بود، اما این بار به نظر نمی رسد یک 
اتفاق خاص و فصلی موجبات این رشد را فراهم کرده باشد؛ چرا که اهرم رشد تورم، 

تک کالایی و ویژه نبوده است.
دلیلش هم این است که شاخص ماهانه، این روند صعودی را از اسفند ماه نشان 

می دهد. سه ماه متوالی رشد ماهانه می تواند تا حدود زیادی از یک روند پایدار 
حکایت کند. طبق گزارش مرکز آمار، شاخص ماهانه که از مهر ماه سال گذشته )به 
استثنای آذر ماه(  روندی افولی داشته، در اسفند ماه سال گذشته تغییر مسیر داده 
است. نرخ تورم ماهانه مهر ماه ۱۳۹۸ به میزان ۱.۷ درصد بوده که در ادامه روندی 
نزولی در بهمن ماه به ۱.۱ درصد رسیده است. اما در اسفند ماه شاخص ماهانه 
اولین گام صعودی خود را برداشت و به ۱.۵ درصد رسید و در دو ماه بعدی به وارد 
کانال های بالاتری شد. نرخ تورم ماهانه فروردین و اردیبهشت ماه به ترتیب ۲.۱ و 
۲.۵ درصد شده است. این نشان می دهد که شاخص از یک عامل موقتی و فصلی 
تأثیر نگرفته و احتمالًا با روندی جدید از رشد تورمی مواجه باشیم که در ماه های 
آینده خود را در شاخص میانگین هم نشان خواهد داد. در حال حاضر بر اساس 
گزارش مرکز آمار نرخ تورم ۱۲ ماهه کشور در اردیبهشت به ۲۹.۸ درصد رسیده که 
نسبت به فروردین )۳۲.۲ درصد(  ۲.۴ واحد درصد کاهش نشان می دهد. نرخ های 
۱۲ ماهه به دلیل اینکه میانگینی از یک دوره را در نظر می گیرد، نسبت به دو 

شاخص دیگر حساسیت کمتری به تغییرات جدید دارد.
رشد قیمتی کالاهای بادوام

از  بار  این  نقطه  به  نقطه  و  ماهانه  تورم  رشد  می دهد  نشان  آمار  مرکز  جداول 
تورم  نرخ  این اطلاعات  بر اساس  سمت کالاهای غیرخوراکی نشات می گیرد. 
ماهانه کالاهای غیرخوراکی و خدمات در اردیبهشت به میزان ۳.۵ درصد رشد 
کرده، اما در مقابل نرخ تورم ماهانه خوراکی ها ۰.۴ درصد بوده است. هرچند 
در شاخص بلندمت )۱۲ ماهه( همچنان تورم کالاهای خوراکی )۳۱.۲ درصد( 
بالاتر از غیرخوراکی )۲۹.۲ درصد( است؛ موضوعی که نشان می دهد همچنان 
قیمت کالاهای خوراکی جلوتر از غیرخوراکی ها قرار دارد و به نظر می رسد یک 
همسان سازی قیمتی در حال رخ دادن است. به ویژه اینکه این رشد بیشتر در میان 
کالاهای بادوامی مانند خودرو، مبلمان و تبلت صورت گرفته است. در میان کالاهای 
غیرخوراکی گروه  حمل ونقل ۸.۶ درصد و گروه تفریح و فرهنگ ۴.۲  درصد و گروه 
مبلمان و لوزام خانگی ۴.۶ درصد رشد ماهانه داشته اند. گروه تفریح و فرهنگ شامل 
گوشی موبایل و تبلت و لپ تاپ و گروه حمل ونقل هم شامل انواع خودرو سواری 
می شود. رشد کالاهای غیرخوراکی در مقابل خوراکی ها موجب شده نرخ تورم در 
میان دهک های بالای جامعه بیشتر از دهک های کم درآمد که بیشتر سهم سبد 
مصرفی شان کالاهای خوراکی است، شود. نرخ تورم ماهانه اردیبهشت ماه برای 

دهک اول درآمدی ۰.۷ درصد و برای دهک دهم ۴.۴ درصد محاسبه شده است.

ایمان  گزارش می دهد

رشد تورم نقطه به نقطه بعد از ۱۱ ماه

اقتصادی

سلطان سازی اقتصاد ایران به ایستگاه خودرو رسید

 حذف سلاطین بازارها چاره اقتصاد 
سلطان ساز نیست!

تهران- ایرناپلاس- سلطان ها یکی پس از دیگری اعدام می شوند، عکس هایی از 
صف  طولانی متهمان دادگاه های مفاسد اقتصادی را به وفور می بینیم، اما چرا این 

روند ادامه دارد و مسئله فساد برای همیشه حل نمی شود؟ 
اساساً مسئله بازار خودرو ناشی از این می شود که عرضه از دو سمت در این بازار 
کنترل شده است. از واردات خودروی خارجی با بهانه حمایت از تولید داخلی 
با استفاده از دو اهرم جلوگیری شده است: یکی تعرفه بالای واردات و دیگری 
ترخیص نشدن خودروها از گمرک یا عدم ثبت سفارش های جدید که در سال های 
اخیر برای کنترل تقاضای ارز به کار گرفته شد. تولید داخلی نیز با سرکوب قیمتی 
مواجه بوده است. هر چند اساساً بحث حمایت از خودروسازانی نیست که بازار را 
قبضه کرده اند و احساسی به ارتقای کیفیت محصولات خود احساس نمی کنند. 
اما سرکوب قیمتی خودروهای داخلی و افزایش فاصله قیمت کارخانه تا بازار باعث 

افزایش میل به واسطه گری در این بازار شده است.
یعنی با کاهش عرضه خودروی داخلی و خارجی سبب شده ایم بازار خودرو با 
ازدیاد تقاضا مواجه شود. هنگامی هم که میل به خرید یک کالا زیاد شود، سر و 
کله واسطه ها پیدا می شود. احتکار خودرو، اجاره کارت ملی برای ثبت نام خودرو 
و... از جمله تبعات این سیاست گذاری است. حال چگونه انتظار داشته باشیم اگر 
رویه های قبلی تغییر نکند، برخورد با تعدادی که از شرایط ایجاد شده سوء استفاده 
کرده اند، باعث تغییر وضعیت شود. آیا برخود با آن که از آب گل آلود ماهی گرفته ، 

باعث زلال شدن آب می شود؟
مسئله دفاع از کسانی نیست که سعی در ایجاد اختلال در بازارهای مختلف 
داشته اند یا با خریدهای نامتعارف این رویه را تشدید و تسریع کرده اند که کالاهای 
مصرفی در ایران حکم کالای سرمایه ای را پیدا کنند، بلکه مسئله اقدامی است که 
باید در برابر این روند در پیش گرفت. اگر گیاهان یک زمین آفت بگیرند، نمی توانید 
با چیدن تنها چند برگ زرد، خیال خود را راحت کنید. زمین آفت زده، باعث می شود 
هر از چندگاهی ناچار شوید چیدن برگ ها را تکرار کنید. این در حالی است که با این 
رویکرد شما، رویه زایش برگ های زرد متوقف نمی شود و شاید با توسعه آفت، تعداد 
این برگ ها به مرور بیشتر هم بشود. زمین را سم پاشی کنید و خیال خود را راحت 
کنید. خوشمان بیاید یا خیر، فساد دامن اقتصاد ما را گرفته است. ریشه فساد را نیز 
باید در زمین عدم وجود شفافیت، ایجاد رانت قیمتی با نظام های چندگانه قیمت، 
سرکوب قیمت ها، تصدی گری های بی مورد و تضعیف نهاد رسانه جست وجو کرد. 

برای هر کدام از موارد یاد شده، می توان مثال های متعددی زد.
یکم، تا کنون بارها کارشناسان نسبت به حذف دلار ۴۲۰۰ تومانی از اقتصاد 
برای  حتی  داده اند.  هشدار  فعلی  وضعیت  ادامه  به  نسبت  و  کرده اند  توصیه 
جلوگیری از افزایش قیمت اقلامی مانند دارو نیز پیشنهاداتی ارائه شده، اما در این 
موضوع، آنچه ترجیح داده شده ادامه تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی است. معادله 
مشخص است، ولی ما دنبال دنبال پرتقال فروش می گردیم و آنکه کالا را با ارز 
۴۲۰۰ تومانی وارد کرده، اما به بازار عرضه نمی کند یا گران تر می فروشد. البته این 
امکان هم وجود دارد ارزی تخصیص داده شده، اما اصلًا کالایی وارد نشده باشد. 

نظارت بر این رویه ها آسان تر است یا حذف ارز با نرخ ترجیحی؟
دوم، نمونه بارز سرکوب قیمتی، بازار ارز کشور است. در تمام دولت ها شوک 
سرکوب  است:  بوده  چیز  یک  آن  علت  و  کرده ایم  تجربه  را  ارز  قیمت  افزایش 
چند ساله قیمت ها در این بازار و فشرده کردن فنر قیمتی. روایت مسئله به طور 
خلاصه و ساده این است که بانک مرکزی اصلی ترین عرضه کننده ارز در کشور 
است. این در حالی است که این نهاد از استقلال لازم برخوردار نیست. از آنجایی 
هم که نرخ ارز در کشور ما حساسیت بالایی دارد و بسیاری از بازارها خود را با آن 
تنظیم می کنند، دولت ها کنترل این نرخ را دستاوردی اقتصادی دانسته و از آن 
بهره سیاسی می برند. سازوکارهای اقتصادی، اما در همه جای دنیا یکسان عمل 
می کند. هنگامی که قیمت به عنوان سیگنال مصرف برای مدتی طولانی سرکوب 
شود، آن قدر تقاضا افزایش می یابد که ما در هر دهه حداقل یک Overshoot را در 
بازار ارز شاهد بوده ایم. سوم، در رابطه با تضعیف نهاد رسانه ذکر یک نمونه متأخر 
راهگشاست. ایرناپلاس اخیراً گزارشی درباره وجود انحصار در بازار جوجه یک روزه 
نوشت و این که سهم مؤثر آن در اختیار شرکت زیرمجموعه یکی از بنیادهاست. 
جالب اینکه آمارهای ارائه شده در این گزارش به نقل از امیدنامه همان شرکت 
بود. در جوابیه ای که از سوی آن شرکت ارسال شد، دو بار تهدید به انجام اقدام 
قانونی و حقوقی شد. یعنی برخی حتی ذکر و تحلیل آمار ارائه شده از سوی خود 
را نیز برنمی تابند و به طور ضمنی نهاد رسانه را تهدید می کنند. مسئله اقتصاد 
ایران سلطان ها نیستند، بستری است که سلطان می زاید. هر چند برخورد با آنها 
که تخلفات گسترده داشته اند و با معیشت میلیون ها نفر بازی کرده اند لازم است، 
اما آیا با اعدام وحید مظلومین، افزایش قیمت سکه متوقف شد؟ هنگامی که در 
دولت قبلی و هنگام افزایش نرخ ارز، تقصیرها به گردن جمشید بسم الله انداخته 
شد، آیا ماجرا تمام شد و پس از آن دیگر شاهد افزایش قیمت ارز نبودیم؟ نخستین 
روز زمستان ۱۳۹۷ حمیدرضا باقری درمنی معروف به سلطان قیر اعدام شد، اما 
آیا رانتی که به واسطه قیر تهاتری توزیع می شود نیز از بین رفته است؟ شاید ریشه 
مسئله به این بازگردد که اساساً برخی سیاستمداران به جای اینکه بخواهند با 
سازوکارهای اقتصادی کنار بیایند و بر پایه قوانین جهان شمول عمل کنند، سعی 
دارند اراده خود را بر این سازوکارها تحمیل کنند. این همان چیزی است که باعث 
می شود تصور کنند با تنبیه معلول یک فرآیند معیوب می توان آن را اصلاح کرد، 
زیرا اساساً نمی دانند یا نمی پذیرند که کژکارکردی های موجود در حوزه اقتصاد به 
رفتارهای فردی بازنمی گردد. سلطان ها را رها نکنیم، اما فراموش هم نکنیم که 
اصلاح عامل ایجاد این سلطان ها مقدم بر برخورد با آنان است. در غیر این صورت 
شاید صف  متهمان دادگاه های مفاسد اقتصادی هر روز طولانی تر شود، اما انگیزه 

فساد آن قدر بالاست که نباید تغییری جدی در شرایط کنونی را انتظار داشت.

سخنگوی تسهیلات حمایتی کرونا ؛

زمان واریز تسهیلات ۲ میلیون تومانی 
مشخص نیست

سخنگوی تسهیلات حمایتی کرونا گفت: زمان پرداخت تسهیلات ۲ میلیون 
تومانی به افرادی که شغل ثابت ندارند مشخص نیست. 

»حسین میرزایی« سخنگوی تسهیلات حمایتی کرونا، در گفت و گویی درباره 
زمان واریز این تسهیلات اعلام کرد که هفته گذشته چندین جلسه درباره زمان واریز 
این تسهیلات و تعیین ساز و کار لازم برای اعتراض افراد برگزار شد اما به جمع بندی 

نرسیدیم.
پس از ارائه لیست توسط سازمان ها و دستگاه های مربوطه، وزارت ارتباطات برای 

سرپرستان خانوار پیامک ارسال می کند که شما مشمول هستید.
ساز و کار پرداخت وام یک تا دو میلیونی به گروه های شغلی، ظاهرا به این گونه 
وام  میلیونی  یک  پرداخت های  که  وام  این  مشمولان  اسامی  که  بود  خواهد 
یارانه بگیران برای آنها انجام شده، مابقی تا سطح دو میلیون تومان به حسابشان 
شارژ خواهد شد؛ به طوری که برای خانوار یک تا دو نفره ۵۰۰ هزار تومان دیگر و 
برای خانوار سه نفره و بالاتر یک میلیون تومان دیگر اضافه پرداخت می شود، براین 
اساس خانوار یک و دو نفره یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان و سه نفره و بالاتر در 

مجموع دو میلیون تومان دریافتی خواهند داشت.

آگهی فقدان مدرک تحصیلی
مدرک فارغ التحصیلی اینجانب فرهاد فرهادی فرزند احمد به شماره 

شناسنامه ۳۲۰۶۶ صادره از قم در مقطع کارشناسی رشته حقوق قضائی صادره 
از واحد دانشگاهی قم با شماره ۷۸۱۵۴۳۸۸۶۵۵ مفقود گردیده است و فاقد 
اعتبار میباشد. از یابنده تقاضا میشود اصل مدارک را به دانشگاه آزاد اسلامی 
واحد قم به نشانی قم – پردیسان – بلوار دانشگاه – مجتمع دانشگاهی ص پ 

۳۶۴/۳۷۱۸۵- اداره فارغ التحصیلان ارسال نماید.

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت سرا پوش گستر دلیجان با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۸۲۸۳ و شناسه ملی ۱۰۸۶۰۱۵۸۶۳۰ به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۱۵تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای محمدرضا بیگ محمدی به 
شماره ملی ۰۳۸۳۷۶۶۳۳۸ با پرداخت مبلغ ۶۲۲.۵۰۰.۰۰۰ ریال به صندوق شرکت سهم الشرکه خود را به مبلغ ۶۲۵.۰۰۰.۰۰۰ 
به  ریال  باپرداخت مبلغ ۱.۸۶۷.۵۰۰.۰۰۰  به شماره ملی ۰۳۸۴۸۱۳۶۳۱  آقای غلامرضا بیگ محمدی  افزایش داد.  ریال 
صندوق شرکت سهم الشرکه خودرا به مبلغ ۱.۸۷۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال افزایش داد. آقای حمیدرضابیگ محمدی به شماره ملی 
۰۳۷۰۱۱۹۲۷۴ باپرداخت مبلغ ۱.۲۴۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال به صندوق شرکت سهم الشرکه خودرا به مبلغ ۱.۲۵۰.۰۰۰.۰۰۰ 
ریال افزایش داد. آقای یاسربیگ محمدی به شماره ملی ۰۳۸۶۶۵۱۳۵۳ ریال باپرداخت مبلغ ۱.۲۴۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال به صندوق 
شرکت سهم الشرکه خودرا به مبلغ ۱.۲۵۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال افزایش داد. سرمایه شرکت از مبلغ ۲۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به مبلغ 
۵.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال افزایش و ماده ۴ اساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از افزایش 
سرمایه عبارتست از : غلامرضا بیگ محمدی به شماره ملی ۰۳۸۴۸۱۳۶۳۱ دارنده ۱.۸۷۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، حمید 
رضا بیگ محمدی به شماره ملی ۰۳۷۰۱۱۹۲۷۴ دارنده ۱.۲۵۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، یاسر بیگ محمدی به شماره 
ملی ۰۳۸۶۶۵۱۳۵۳ دارنده ۱.۲۵۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، محمدرضا بیگ محمدی به شماره ملی ۰۳۸۳۷۶۶۳۳۸ 
دارنده ۶۲۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)۸۵۳۲۸۶(
-------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت هیراد آراز پاتیس )با مسئولیت محدود(به شماره ثبت ۱۵۹۲۷ و شناسه ملی ۱۴۰۰۷۸۷۳۵۴۱ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۰۳/۰۱ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : -مرکزاصلی شرکت از آدرس قبلی به آدرس 
جدید استان قم-شهرستان قم-بخش مرکزی- شهر قم-محله نیروگاه-کوچه خلیلی ۲)۱( کوچه توحید۲۳ )مطهری(-پلاک۴۱-
طبقه همکف-کدپستی ۳۷۱۷۷۳۸۳۷۷تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و 

املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۲۸۵(
-------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت رسا سامانه افق با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۶۲۰۴ و شناسه ملی ۱۰۸۶۱۰۰۹۶۵۶ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ۱۳۹۷/۰۷/۲۲ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱ - مرکز اصلی شرکت از آدرس قبلی به 
آدرس جدید: استان قم-شهرستان قم بخش مرکزی شهرقم یزدانشهرخیابان ابوذرغربی کوچه جمهوری ۱/۵۰ پلاک ۰ طبقه ششم 
واحد۱۳کدپستتی ۳۷۱۶۷۵۱۹۹۴انتقال یافت و ماده ۳اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۲۷۹(
-------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
ملی  شناسه  و   ۱۳۱۴۵ ثبت  شماره  به  محدود  مسئولیت  با  آیندگان  صنعت  ایمن  سازان  اعتماد  شرکت  تغییرات  آگهی 
۱۴۰۰۴۵۱۷۵۸۰ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۷/۱۲/۰۵ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱- آقای منصور 
لک زایی به شماره ملی ۰۳۸۶۳۲۳۷۹۸ با پرداخت مبلغ ۱۴۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال ، سهم الشرکه خود را به مبلغ ۳۴۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال 
افزایش داد. ۲- آقای ابوالفضل فلاح اصل بشماره ملی ۰۴۵۳۰۶۹۶۷۳ با پرداخت مبلغ ۳۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به صندوق شرکت 
، در ردیف شرکاء شرکت قرار گرفت . ۳- آقای محمد کدخدا زاده بشماره ملی ۰۰۸۱۶۲۴۰۶۹ با پرداخت مبلغ۳۳۰.۰۰۰.۰۰۰ 
ریال به صندوق شرکت ، در ردیف شرکاء شرکت قرار گرفت سرمایه شرکت۲۵۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به مبلغ ۱.۰۵۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال 
افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید .در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از افزایش سرمایه 

عبارتست از : منصور لک زایی به شماره ملی ۰۳۸۶۳۲۳۷۹۸ دارنده ۳۴۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، ابوالفضل فلاح 
اصل بشماره ملی ۰۴۵۳۰۶۹۶۷۳ دارنده ۳۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، محمد کدخدا زاده بشماره ملی ۰۰۸۱۶۲۴۰۶۹ 

دارنده ۳۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه و طیبه محمدی نجات به شماره ملی ۰۳۸۶۰۱۲۰۴۰ دارنده ۵۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم 
الشرکه ۴- ماده دواساسنامه موضوع فعالیت شرکت اصلاح و موارد ذیل به آن اضافه گردید : صادرات و واردات ، خرید و فروش ، تولید ، 
توزیع ، مشاوره و پشتیبانی ، نصب و راه اندازی قطعات ، تجهیزات، مخصوص آتش نشانی و محافظت در برابر حریق ، تجهیزات ایمنی 
، سیستم های اطفاء حریق ، سیستمهای آبی ، سیستم های فوم ، سیستمهای آبی و سیستم های گازی اطفاء حریق – انجام کلیه امور 
مربوط به مخازن کپسول های آتش نشانی اعم از شارژ مخازن گازی فولادی بدون درز ، سیلندرها و کپسول های آتشنشانی ، تست ، 
بازرسی و آزمون های دوره ای انواع مخازن و کپسول های درز دار ، آتش خاموش کن های قابل حمل ، فولادی بدون درز ، کامپوزیتی 
، آلیاژ آلومینیومی ، اخذ و اعطای شعبه- انجام موضوع فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه مربوطه - ثبت موضوع فعالیت 
مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد ۵- تعداد اعضای هیئت مدیره از ۲ نفر به ۳ نفر افزایش یافت و ماده مربوطه در 

اساسنامه اصلاح گردید . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۶۳۶۷(
-------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت خدمات مهندسی آریا دشت شرق با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۸۱۹۰ و شناسه ملی ۱۰۸۶۰۱۵۴۱۰۶ 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۳۹۹/۰۱/۰۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : خانم الهه رحیمی 
کاشانی به شماره ملی ۰۳۸۶۱۸۷۰۲۹ به سمت رئیس هیئت مدیره)خارج از شرکاء ( ، عبدالحسین خرم بشماره ملی ۰۳۸۳۱۲۰۵۹۴ 
به سمت نائب رئیس هیئت مدیره دارنده ۱۳۳.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، محمد ساجدی فر بشماره ملی ۱۲۶۳۲۵۸۵۵۷ به 
سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره دارنده ۱۳۳.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه برای مدت نامحدود انتخاب شدند. کلیه اوراق و 
اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک برات سفته و قراردادها و عقود اسلامی و اوراق عادی و اداری با امضاء رئیس هیئت مدیره 

و با مهر شرکت معتبر می باشد . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۶۳۶۳(
-------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت خدمات مهندسی آریا دشت شرق با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۸۱۹۰ و شناسه ملی ۱۰۸۶۰۱۵۴۱۰۶ 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۹/۰۱/۰۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : خانم مهناز خرم بشماره ملی 
۰۳۸۶۷۸۶۵۱۸ تمامی ۱.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه خود را از صندوق شرکت دریافت و از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه حقی و 
سمتی ندارد. سرمایه شرکت از ۴۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به ۳۹۹.۰۰۰.۰۰۰ ریال کاهش یافت و ماده ۴ اساسنامه به شرح فوق اصلاح 
گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از کاهش سرمایه عبارتست از : محمد ساجدی فر بشماره ملی ۱۲۶۳۲۵۸۵۵۷ 
دارنده ۱۳۳.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، فاطمه علی عسکری بشماره ملی ۰۳۸۳۷۸۵۳۹۱ دارنده ۱۳۳.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم 
الشرکه ، عبدالحسین خرم بشماره ملی ۰۳۸۳۱۲۰۵۹۴ دارنده ۱۳۳.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و املاک 

استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۶۳۶۱(
-------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت حفار معدن آریا با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۸۲۰۲ و شناسه ملی ۱۰۸۶۰۱۵۴۲۱۸ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۳۹۷/۰۱/۲۳تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای صابر عمو رسولی آرانی به 
شماره ملی ۶۱۹۹۷۲۰۸۴۹ به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده ۹۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، خانم نفیسه بخشی نیا به شماره 
ملی ۰۳۸۱۹۱۶۵۱۰ به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره دارنده ۱۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه برای مدت نامحدود انتخاب 
شدند.کلیه اوراق و اسناد تعهدآور با امضای آقای صابر عمو رسولی آرانی و با مهر شرکت معتبر می باشد . اداره کل ثبت اسناد و املاک 

استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۶۳۵۸(

یادداشت  در  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
که  رایگانی«  به زودی »خدمات  اعلام کرد:  اینستاگرامی 
برای مشترکین خانگی مشخص کردیم را هم ارائه خواهیم 
کرد، اگر درخواست استفاده از خدمات اینترنت خانگی 
دارید به سامانه xdslplus.ir بروید و با چند کلیک، جزو 

اولین نفراتی باشید که ثبت درخواست می کنند. 
محمدجواد آذری جهرمی در این یادداشت، گفت: بر 
اساس نظرسنجی انجام شده از کاربران  اینستاگرام درباره 

استفاده از اینترنت ثابت و خانگی، برنامه ریزی عملیاتی 
کردیم که در سال پیش رو با تمام توان شبکه ی اینترنت 
خانگی را گسترش بدیم و میلیون ها اشتراک جدید خانگی 
با کمترین کاغذبازی اداری و در کمترین زمان ممکن )۴۸ 
ساعت از ثبت درخواست تا راه اندازی در منزل( تحویل شما 
دهیم و از طرفی هم با  VDSLسرعت اینترنت خانگی فعلی 

را چهار برابر کنیم.
اینترنت  گرفتن  برای  بردن  گواهی  دوران  افزود:  وی 

۱۲۸خیلی وقت است که تمام شده همین الان یک میلیون 
اشتراک خانگی اینترنت در مناطق »شهری« و »روستایی«، 
آماده  واگذاری شده است، تا شما پول کمتری برای استفاده 

از اینترنت پرداخت کنید. 
در  هم  را  دوم  فاز  اما  نیست  کافی  همه  برای  چند  هر 

شهریورماه آماده ی واگذاری می کنیم.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: اولویت ما 
در واگذاری  این یک میلیون اشتراک با کسانی است که 

زودتر ثبت نام کنند. هیچ نیازی به مراجعه ی حضوری هم 
ندارید و همه اقدامات، به صورت تمام الکترونیکی از طریق 

زیرساختهای دولت الکترونیک فراهم شده است.
در این یادداشت آمده است: حداکثر ۴۸ ساعت پس از 
ثبت نام اشتراک ها واگذار می شود و قابل استفاده است؛ 
بخش های مختلف به خط شده اند تا بدون معطلی کار را 
پیش ببرند. در ارتقای چهار برابری سرعت هم مشترکین 

فعلی اینترنت خانگی در اولویت هستند.

آذری جهرمی خبر داد؛

خدمت رایگان اینترنت برای مشترکان خانگی؛ به زودی

 رئیس کل بانک مرکزی در یادداشتی اینستاگرامی از رویدادهای مهمی که طی روزهای آینده در حوزه اقتصادی و بانکی رخ 
می دهد، خبر داد. 

عبدالناصر همتی در این یادداشت آورده: روز سه شنبه بیانیه رسمی »چارچوب هدف گذاری تورم« از سوی بانک مرکزی 
منتشر خواهد شد. دراین رویکرد پیشنگرانه و فعال سیاستگذاری پولی، قطب نمای سیاست گذاری پولی، کاهش انحرافات نرخ 
تورم از نرخ تورم هدف گذاری شده است و برای رفع انحراف ایجاد شده، بانک مرکزی، نرخ سود سیاستی و یا دالان نرخ سود را 

تعدیل کرده و با استفاده از عملیات بازار باز، نرخ جاری ومؤثر دربازار پول را تنظیم می کند.
در ادامه این یادداشت آمده است: با تایید نهایی شورای عالی هماهنگی اقتصادی، کسری بودجه سال ۱۳۹۹ درکنار عرضه 
سهام شرکت های دولتی واموال مازاد دولت از طریق انتشار اوراق بدهی دولت دربازار پول و سرمایه تأمین خواهد شدریال طبق 
اطلاع واصله از همکاران خزانه داری کل کشور در روزهای آینده شاهد عرضه اوراق بدهی برای تأمین کسری بودجه و بالتبع، 

تعمیق بیشتر بازار بدهی خواهیم بود.
همتی اعلام کرد: در ادامه روند ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح ظرف ده روز آینده با برگزاری مجامع »بانک مهر 
اقتصاد« و»بانک حکمت ایرانیان«ادغام این دو بانک در بانک سپه نهایی شده و مجمع سه بانک باقیمانده دیگر نیز، به تدریج 

برگزار خواهد شد، بانک مرکزی مسیر اصلاح نظام بانکی و ارتقای سلامت مالی بانکها را با جدیت ادامه خواهد داد.
وی ادامه داد: نظام بانکی کشور طبق وعده ای که داده است، آماده پرداخت ۵۰ هزارمیلیارد تومان تسهیلات بانرخ سود 
۱۲درصد به مشاغل و واحدهای کسب وکار که به خاطر شیوع ویروس کرونا آسیب دیده اند، است، به محض دسترسی بانک ها 
به سامانه مربوط به اطلاعات مشاغل و نیز واحدهایی که واجد شرایط استفاده از این وام هستند و توسط وزارت تعاون،کار و رفاه 

اجتماعی در این خصوص ایجاد شده است بانک ها نیز ظرف یک هفته تقاضاها را بررسی و اقدام لازم را انجام خواهند داد.

 یک کارشناس بازار سرمایه می گوید خرید متری مسکن در قالب ابزار مالی در بورس کالای ایران، می تواند پاسخ مناسبی 
به کسانی باشد که برای حفظ دارایی های نقد خود دنبال سرمایه گذاری در بازار مسکن هستند، اما توان خرید کامل یک 

ملک راندارند . 
حمید میرمعینی در خصوص راه اندازی بازار متشکل مسکن در بورس کالا اظهار داشت: نظام مند و قاعده پذیر کردن بازار 
مسکن از اهمیت بسزایی برخوردار است و باعث می شود به دور از هیجانات کاذبی که در بازار عادی مسکن وجود دارد، 

قیمت ملک شفاف و براساس عرضه و تقاضای واقعی در بورس کالا کشف شود.
وی افزود: این بازار می تواند یک فرصت عالی و بی نظیر برای تامین مالی پروژه های انبوه سازی مسکن به شمار آید، بنابراین 
این ابزارمالی ارائه شده در بورس کالا می توان یک بازی برد-برد هم برای متقاضیان و هم برای انبوه سازان مسکن به شمار 
آید. میرمعینی تصریح کرد: معاملات متری مسکن موجبات آن را فراهم می کند تا مسکن به دلیل امکان سرمایه گذاری با 
سرمایه های خرد با تعدیل مناسب قیمتی مواجه شود؛ اتفاقی که اگر رخ دهد، بسیار مبارک است و می تواند بازار مسکن را 
به سوی ثبات و تعادل رهنمون سازد. این کارشناس بازار سرمایه بیان داشت: باید از تدوین قوانین خلق الساعه در این طرح 
به طور کامل جلوگیری شود تا آن را با مشکل روبرو نکند، زیرا که این بستر یک فرصت ایده ال است تا از طریق بورس کالا، 
بازار مسکن ساماندهی شود و مسکن را از وضعیت سفته بازانه و سرمایه ای به کالایی که مورد نیاز آحاد جامعه است، ولی 

امروز به دلیل این که دلالی در آن رواج دارد، تبدیل کند.
وی اضافه کرد: بورس کالا می تواند دسترسی مردم به مسکن انبوه ساز که به طور طبیعی ساخت آن اقتصادی  و با صرفه 
است را تسهیل کند و از این طریق فاصله عرضه کننده و متقاضی نیز بسیار کوتاه خواهد شد که این امر  موجب آن می شود، 

مردم با قیمت مناسب تری به مسکن دست پیدا کنند.

رئیس کل بانک مرکزی خبر داد؛

ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح تا ده روز آینده 
یک کارشناس بازار سرمایه:

مزایای عرضه متری مسکن در بورس کالا چیست؟

حامد حیدری*
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و  نژاد  احمدی  جمله  از  افراد  برخی  می گوید:  سلیمی نمین  عباس 
اصلاح طلبان تندرو که نمی خواهند امور کشور در مسیر توسعه پیش برود، 
به دنبال تخریب قالیباف هستند، چرا که او می تواند منشاء خیر بوده و اثرات 

مثبتی برای کشور داشته باشد. 
فقط چند روز تا آغاز به کار مجلس یازدهم باقیمانده است، مجلسی که مدعیان 
زیادی برای کرسی ریاستش داشت و حالا تا اینجای کار ۳ چهره شناخته شده 
در وسط میدان هستند؛ »قالیباف، حاجی بابایی و میرسلیم«. مدعی اصلی اما 
همچنان قالیباف است آنچنان که عباس سلیمی نمین، فعال سیاسی اصولگرا 

و از چهره های نزدیک به او معتقد است طیف زیادی از اصولگرایان قالیباف را 
گزینه مناسب ریاست می دانند.

او تاکید دارد رأی میرسلیم انگشت شمار است و حاجی بابایی هم جایگاهی 
به افشاگری ها و حملات اخیر  برای ریاست مجلس ندارد. سلیمی نمین 
آقاتهرانی نیز گریزی زد و با تاکید براینکه آقاتهرانی چهره سیاسی شناخته شده 
ای نیست، گفت: او نظرات پخته سیاسی ندارد و حتی کسی تمایلی به حضور 

او در سرلیستی لیست تهران نداشت.
با  اصولگرا  سیاسی  تحلیلگر  سلیمی نمین،  عباس  گفت وگوی  مشروح 

خبرآنلاین را در ادامه بخوانید؛
آقای سلیمی نمین! بعد از جلسات اخیر اصولگرایان و کاهش تعداد 
کاندیداهای ریاست مجلس، بحث دوگانه قالیباف - حاجی بابایی دوباره 
چند  توانایی  و  رای  جایگاه  به  شما  تحلیل  و  نگاه  است،  شده  پررنگ 

کاندیدای باقیمانده چیست و شانس کدام را بیشتر می دانید؟
آقای حاجی بابایی وزیر آموزش و پرورش و نماینده مجلس بوده است و رزومه 
و کارنامه مشخصی دارد. از طرفی هم قطعا اصولگرایان خصوصا عناصر دارای 
نگاه وسیع، از ابتدای انتخابات توجه ویژه ای به آقای قالیباف داشتند. قطعا 
آقای قالیباف فردی است که می تواند در ارتباط با قوه مقننه منشاء اثر باشد 
و دارای کارنامه ای است که هر فرد منصف با هر گرایشی به کارآمدی او اذعان 

دارد.
به همین دلیل برخی افراد که نمی خواهند امور کشور در مسیر صحیح خود 
پیش برود، مثل آقای احمدی نژاد که نمی خواهد کارنامه و مدیریت اصولگرایان 
نمودی داشته باشد، در تلاش است با تکیه به کارنامه مجلس نهم که همه 
اصولگرایان برای آن تلاش کرده اند،آن کارنامه را به نام خودش ثبت کند. به 
همین دلیل می کوشد بیشترین تخریب را نسبت به آقای قالیباف داشته باشد.

از طرفی نیروهای تندروی اصلاح طلب هم نمی خواهند امور کشور از راه 
توسعه پیش برود، بلکه می کوشند بحران ایجاد کنند. بنابراین هر دو گروه قصد 
دارند آقای قالیباف را تخریب کنند، ولی خوشبختانه نتوانستند چنین امری را 
محقق کنند. پس چنین رفتارهایی نشانگر این است که آقای قالیباف می تواند 
منشاء خیر بوده و اثرات مثبتی داشته باشد. دراین باره نه تنها من، بلکه همه 
نیروها و جریانات سیاسی که سلایق مختلف دارند؛ آقای قالیباف را به عنوان 

یک نیروی توانمند و عنصر شایسته می شناسند.
حاجی بابایی برای ریاست مجلس جایگاهی ندارد

نظرتان درباره کناره گیری نیکزاد و شمس الدین حسینی از نامزدی 

ریاست مجلس به نفع حاجی بابایی چیست؟ 
این اقدام نشان می دهد آقای حاجی بابایی جایگاه جدی برای این کرسی 
ندارد و به دنبال تقویت جایگاه خود است. پس آنها با این کار سعی کرده اند 
جایگاه او را تقویت کنند. ولی اینکه تا چه حد قادر به تقویت جایگاه او شوند، 
بحث دیگری است.بنابراین طبیعی است کسانی که نمی خواهند قالیباف در 

جایگاهی قرار بگیرد که منشاء اثر باشد، ائتلافاتی بین آنها شکل بگیرد.
شانس آقای میرسلیم را چقدر می دانید؟ خصوصا بعد از نشست و 
برخواست و زمزمه های ائتلافش با دو طیف دولتمردان احمدی نژاد و 

پایداری ها؟
اعلام کاندیداتوری آقای میرسلیم در صحن برای ریاست مجلس مسئله مهمی 
نیست و آقای میرسلیم خیلی محل توجه نیست.حالا آقای میرسلیم خودش را 

نامزد ریاست کند، شاید به تعداد انگشتان یک دست رای داشته باشد.
آقاتهرانی سیاستمدار شناخته شده و برجسته ای نیست

بعد از صحبت ها و افشاگری اخیر آقاتهرانی علیه قالیباف، به نظرتان 
ممکن است فضای تخریب و افشاگری بین نامزدهای ریاست مجلس 

شکل بگیرد؟ این فضای تخریبی چقدر می تواند آسیب زا باشد؟
آقای آقاتهرانی به عنوان یک سیاست مدار شناخته شده نیست. فردی است 
که از نظر سیاسی برجسته نیست و صحبت های او خیلی تاثیرگذار و تعیین 
کننده نخواهد بود. قبل از انتخابات درباره آقای قالیباف لیست اصولگرایان 
اتفاق نظر داشتند که در جایگاه برجسته ای قرار بگیرد. این حرف معنا داشت 
و امروز هم که کارنامه ها را بررسی می کنیم و منافع عموم را می سنجیم، به این 
نتیجه می رسیم که قالیباف چه مدنظر آقاتهرانی باشد یا نباشد، تاثیر خاصی 

ندارد و این نظر چیزی را عوض نمی کند.
کمااینکه در لیست ائتلاف اصولگرایان، آقاتهرانی هم حضور داشت ولی هیچ 
کسی علاقمند نبود و دفاعی نکرد که ایشان هم در کنار آقای قالیباف سرلیست 
باشد و کسی به آن پیشنهاد رای نداد.بنابراین ضمن احترامی که برای ایشان 

قائل هستم، آقای آقاتهرانی خیلی نظرات سیاسی پخته ای ندارند.
به نظر می رسد رقابت اصلی در کرسی ریاست مجلس و ریاست 
روزها  این  که  ریاست  کاندیداهای  حتی  است،  مهم  های  کمیسیون 
اسمشان مطرح بود وارد گود رقابت نایب رئسی مجلس هم نشده اند و ...
حتما علاقمندی هایی هم درباره کرسی های نواب رئیسی مجلس وجود دارد 
و قطعا در این باره هم بحث شده است. ولی مثل کرسی ریاست مجلس درباره 

آن خبررسانی نشده است.

سلیمی نمین: میرسلیم رأی ندارد

با صدور پیام های جداگانه صورت گرفت؛احمدی نژاد بدنبال تخریب قالیباف است

تجلیل مراجع عظام تقلید
 از خدمات علی لاریجانی 

مراجع عظام تقلید، حضرات آیات صافی گلپایگانی، مکارم شیرازی، نوری همدانی، 
سبحانی، جوادی آملی، مظاهری، علوی گرگانی و جمع کثیری از  فضلا و اساتید حوزه 
های علمیه در پایان سه دوره متوالی ریاست علی لاریجانی در مجلس شورای اسلامی، 
با صدور پیام های جداگانه ای از خدمات شایسته وی در این جایگاه تجلیل و قدردانی 

کردند. 
به گزارش روز دوشنبه اداره کل فرهنگی و روابط عمومی مجلس، همزمان با پایان سه 
دوره ریاست علی لاریجانی در مجلس شورای اسلامی، مراجع عظام تقلید  و اساتید 
حوزه های علمیه خطاب به لاریجانی در پیام های صادره ضمن تجلیل و قدردان، سه 
دوره ریاست  مجلس و خدمات وی در حوزه قانونگذاری و نظارت را ارزنده و ماندگار و 
در مسیر اعتلای اسلام، انقلاب و حل مشکلات مردم توصیف و بر استفاده بیشتر  از 

ظرفیت ایشان در آینده و در  نظام اسلامی تاکید کردند.
 آیت الله العظمی صافی گلپایگانی از مراجع عظام تقلید با صدور پیامی خطاب به 
علی لاریجانی،  رییس قوه مقننه از  مدیریت شایسته و  خدمات فراوان وی برای اعتلا 
و عزت کشور طی سه دوره متوالی ریاست مجلس شورای اسلامی تشکر و قدردانی و 
با تاکید بر تجارب ارزنده شان، اظهار امیدواری کردند او در آینده منشأ خدمات بیشتر 
باشند.  وی در پیام خود تصریح کرد: اکنون بعد از سه دوره متوالی که ریاست مجلس 
شورای اسلامی را بر عهده داشتید و با مدیریت شایسته خدمات فراوانی را نموده اید، 
لازم دیدم از جنابعالی تقدیر و تشکر نمایم. بدیهی است آنچه که انسان در طول حیات 
خود برای رفاه مردم و اعتلای و عزت کشور انجام می دهد عندالله تعالی محفوظ است 
و مآجور می باشد. امیدوارم با تجارب مفید و ارزنده ای که کسب نموده اید، بتوانید در 

آینده منشأ خدمات بیشتر باشید.
  ۱۲ سال مدیریت راهگشای لاریجانی در مجلس، منشا خدمات فراوان بود

آیت الله العظمی مکارم شیرازی از دیگر مراجع عظام تقلید نیز با صدور پیامی خطاب 
به  دکتر علی لاریجانی، رییس قوه مقننه از مدیریت راهگشا و خدمات فراوان ایشان طی  
سه دوره ریاست مجلس شورای اسلامی  تجلیل و اظهار امیدواری کرد تا از وجود ایشان 

در نهادهای مهم کشور استفاده شود.
در متن پیام آیت الله العظمی مکارم شیرازی از مراجع عظام تقلید خطاب به رییس 

مجلس شورای اسلامی آمده است:
 ویی در این پیام گفت: جنابعالی در مدیریت دوزاده ساله مجلس، خدمات فراونی 
به قوه مقننه داشته اید و نظرات شما در بسیاری از مسائل سیاسی کشور راهگشا بود. 
اینجانب به نوبه خود از زحمات شما تشکر کرده و امیدوارم از وجودتان در نهادهای مهم 

کشور استفاده شود.
 از مزیت های شما در دیگر حوزه ها استفاده شود

 همچنین آیت الله العظمی نوری همدانی از مراجع عظام تقلید با صدور پیامی 
خطاب به  علی لاریجانی، رییس قوه مقننه از خدمات فراوان وی در سه دوره ریاست 
مجلس شورای اسلامی، تکریم و  قدردانی و اظهار امیدواری کرد تا ایشان در آینده نیز با 
توجه به فکر و فرهنگ و شایستگی و مدیریت مخصوص و مزیت تربیت یافتگی در بیت 

فقه و فقاهت  برای جامعه و نظام اسلامی منشا خدمات باشد.
 خدمت به مردم توفیق بزرگی از جانب پروردگار متعال محسوب می شود

نوشت:  لاریجانی  علی  به  خطاب  هم  همدانی  نوری  حسین  العظمی  آیت الله 
جنابعالی الحمدلله از جمله شخصیت هایی می باشید که خداوند متعال این توفیق را 
به شما عنایت کرده است و ٣ دوره نمایندگی از طرف مردم شریف استان قم و مدیریت 
مجلس شورای اسلامی را بر عهده داشته اید و خدمات فراوانی را به انجام رسانده اید و 
از آنجا که تربیت شده بیت فقه و فقاهت می باشید و این خود یک مزیت مهمی است 
امیدوارم در آینده نیز با توجه به فکر و فرهنگ و شایستگی و مدیریت مخصوصی که 

دارید برای جامعه و نظام اسلامی منشا خدمات باشید.
 همه بر موفقیت افتخارآفرین لاریجانی در مجلس گواهی می دهند

آیت الله العظمی جعفر سبحانی از دیگر مراجع عظام تقلید در پیامی از اقدامات علی 
لاریجانی در دوران ریاست مجلس شورای اسلامی تجلیل کرد و  موفقیت وی در سه 

دوره ریاست مجلس را افتخارآفرین و مورد اذعان همگان توصیف کرد.
وی افزود: موفقیت جنابعالی در مجلس شورای اسلامی در این سه دوره، افتخار 
آفرین است و این مطلبی است که همگی بر آن گواهی می دهند. در حساس ترین 
مراحل مجلس شورای اسلامی وظیفه دینی و اخلاقی و سیاسی خود را به نحو احسن 
عمل نموده اید و اعمال نیک جنابعالی در دفتر حسنات ثبت خواهد شد، ولی خدمت 
به جمهوری اسلامی در همه احوال امکان پذیر است. انشاالله در آینده هم در هر 

مقامی باشید بسان گذشته افتخارآفرین خواهید بود.
  از خدمات لاریجانی درخت آزادی، خدمت و اخلاص رویید

آیت الله  العظمی جوادی آملی از مراجع عظام تقلید در پیامی با تجلیل از خدمات  
دکتر لاریجانی  طی سه دوره ریاست مجلس، آن  را به منزله درخت آزادی و خدمت 

دانست که حاصلی به گوارایی اخلاص دارد.  
وی در پیام خود به لاریجانی تاکید کرد: آنچه جنابعالی در طی سالیان متمادی در 
خدمت نظام اسلامی به ویژه به عنوان ریاست مجلس شورای اسلامی سپری کردید 
درختی غرس نمودید که حاصل آن میوه آزادی و خدمت بود. اکنون باید کوشید 
محصول آن حاصل را که شربت اخلاص و سپاس به درگاه خداوند سرمدی است فراهم 

و نوشید که چنین نوشیدنی گواراست.
 ریاست دکتر لاریجانی در مجلس مایه تحسین و مباهات است

آیت الله العظمی حسین مظاهری در پیامی خطاب به علی لاریجانی حضور سه دوره 
وی در جایگاه ریاست مجلس را مشحون از افتخار خدمت به اسلام و ملت دانست و 
تاکید کرد: مدیریت موفق آن جناب در مجلس شورای اسلامی همراه با تعهد مومنانه و 

التزام به اصول اسلام و انقلاب اسلامی مایه تحسین و مباهات است.
 در پیام آیت الله مظاهری آمده است: بر حسب حق شناسی لازم می دانم در پایان سه 
دوره متوالی مسئولیت خطیر ریاست مجلس شورای اسلامی، از جنابعالی که بحمدالله 
و منه کارنامه ای مشحون از افتخار خدمت به اسلام و ملت عظیم الشأن ایران را دارا می 
باشید، صمیمانه تقدیر و سپاسگزاری نمایم. وی افزود: مدیریت موفق شما در مجلس 
شورای اسلامی، که همراه با تعهد مومنانه و التزام به اصول اسلام و انقلاب اسلامی و 
صداقت و صراحت اخلاقی و عقلانیت نظری و عملی و توجه به مصالح کشور و ملت و 
رعایت اعتدال و انصاف و ادب در صحنه سیاسی و مردم گرایی فروتنانه و خیرخواهانه و 
تلاش برای اعتلای اسلام و ایران و صبر و استقامت در برابر بی مهری ها و عبور کریمانه 
و مدبرانه از ناملایمات بود، حقا و انصافاً مایه تحسین و مباهات است و امید است مورد 
قبول و رضای الهی و لطف و عنایت حضرت ولی الله الاعظم ارواحنا فداه بوده باشد. در 
پایان این پیام تصریح شده است: از خداوند متعال سلامت و سعادت و حسن عاقبت و 
نیز مزید تایید و تسدید و توفیق جنابعالی را در خدمت بی منت به دین و آیین و فرهنگ 

و ملت بزرگوار ایران مسالت می کنم.
  لاریجانی توانست باری از دوش مردم و نظام کم کند

آیت الله العظمی علوی گرگانی با صدور پیامی از خدمات رییس مجلس دهم در 
سه دوره مدیریت مجلس قدردانی و تاکید کرد: هر زمان که مجلس با هدایت های 
رییس مجلس در مسیر تحقق منویات مقام معظم رهبری و حل دغدغه های مردم گام 

برداشته، توانسته باری از دوش نظام و ملت کم کند.
در پیام آیت الله العظمی علوی گرگانی آمده است: شکی نیست هر زمان که مجلس 
شورای اسلامی با هدایت های جنابعالی در مسیر تحقق منویات مقام معظم رهبری و 
حل دغدغه های مردم شریف ایران گام برداشته، توانسته است باری را از دوش نظام و 

ملت کم کند و خدمت صادقانه ای را انجام دهد.
 ، همچنین جمعی از فضلا و مدرسین حوزه علمیه قم طی نامه ای به علی لاریجانی، 
رییس مجلس شورای اسلامی از حضور دوازده ساله ایشان در جایگاه  ریاست مجلس 
شورای اسلامی و نمایندگی قم، قدردانی و سه دوره ریاست وی بر قوه مقننه را الگوی 

تدیّن و تعقّل، تدبیر و اعتدال، حکمت و بصیرت، سعه صدر و تعامل  دانستند.

می گوید:  طلبان  اصلاح  سیاستگذاری  شورایعالی  عضو 
دوستانی که می گویند آقای خاتمی، رهبری جریان اصلاحات 

را در اختیار نداشته باشد بگویند چه کسی باشد؟ 
در هفته های اخیر و در آستانه بیست و سومین سالگرد دوم 
خرداد، برخی چهره های اصلاح طلب همچون غلامحسین 
کرباسچی و عباس عبدی مطرح کرده بودند که سیدمحمد 
خاتمی نمی تواند رهبر جریان اصلاحات باشد. این اظهارات 
البته واکنش های زیادی را برانگیخت و بحث های مختلفی در 

محافل سیاسی و رسانه ای ایجاد کرد.
عالی  شورای  اعضای  از  یکی  میرلوحی،  محمود  حالا 
سیاستگذاری اصلاح طلبان و از فعالان سیاسی اصلاح طلب 
در پاسخ به این گونه نظرات می گوید: دوستانی که می گویند 
آقای خاتمی رهبری جریان اصلاحات را در اختیار نداشته باشد 

بگویند چه کسی باشد؟
هیچ کس انتظار ۲۰ میلیون رأی آوردن خاتمی را 

نداشت
که  است  معتقد  در کشور،  احزاب  نبود  از  انتقاد  او ضمن 
سیدمحمد خاتمی جایگاه رهبری خود را نه از طریق پارلمان 
وجهه  طریق  از  بلکه  کنگره  و  جلسه  یک  در  و  اصلاحات 
کاریزماتیکش کسب کرده است و تا زمانی که احزاب در کشور 
شکل نگیرند چاره دیگری برای انتخاب چنین فردی وجود 

ندارد.
محمود میرلوحی در گفتگو با خبرآنلاین با اشاره به بیست و 
سومین سالگرد دوم خرداد، گفت: امام )ره( پیش از انقلاب 
حوزه  در  مشخصا  زیادی  فرمایشات  آن  ادامه  در  و  اسلامی 
آزادی ها و محدودیت اختیارات حاکمیت  مسائل سیاسی، 
داشتند و این مباحث مطرح بود. اما تلنگر در زمان دولت دوم 
آقای هاشمی وارد شد که مشارکت مردم و رای آقای هاشمی 
به طور جدی به چالش کشیده شد و جامعه به مرور پیام هایی 
مبنی بر تغییر در سازوکار اراه کرد تا زمانی که آقای خاتمی در 

سال ۷۶ کاندیدا شد.
وی ادامه داد: هدف آقای خاتمی از حضور در انتخابات این 
بود که می خواهیم بگوییم ما هم با دیدگاهی متفاوت در این 
کشور حضور داریم و از سازوکار موجود در دولت و حاکمیت 
متفاوت فکر می کنیم. اما هیچکس انتظار رای ۲۰ میلیون و 
۷۰۰ هزاری  به ایشان را نداشت؛ نه ما که در ستاد انتخابتی 

بودیم و نه خود آقای خاتمی.
این فعال سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: مشخص شد که 
فرمایشات امام در پاریس و قول هایی که انقلاب و نظام داده 
بود در حوزه های جمهوریت و آزادی به خاطر جنگ و مشکلات 
دهه اول انقلاب مورد توجه نبوده و حالا مورد خواست طبقه 
متوسط جامعه قرار گرفته و این مطالبات خود را در انتخابات 

۷۶ نشان داد.
خاتمی نمی خواست برای بار دوم کاندیدای ریاست 

جمهوری شود
میرلوحی خاطر نشان کرد: زمانی که این جریان پیروز شد 
از مردم سالاری،  و تئوری ها کرد.  ارائه نظرات  به  اقدام  تازه 
جامعه مدنی و بخش هایی از قانون اساسی که مورد توجه قرار 
نگرفته بود گفته شد به هرترتیب دوم خرداد و اصلاحات پیروز 
شد و چهار سال اول با فراز و فروهای زیادی توانست خود را به 
افکار عمومی معرفی و ثابت کند اما آقای خاتمی احساس کرد 
در حال مواجهه با یکسری مقاومت ها است به همین دلیل در 
دور دوم تصمیم بر کاندیداتوری نداشت اما افکار عمومی ایشان 
را بر حضور مجدد وادار کرد و رای ایشان از سال ۷۶ هم بیشتر 

بود که این موضوع پیام خاصی داشت.
این فعال سیاسی اصلاح طلب همچنین گفت: اما در این 
بین جریان رقیب خود را پیدا و شروع به ایجاد برخی بحران 
ها می کند. تصور آقای خاتمی این بود که می تواند برخی 
تصمیمات را به صورت قانون درآورد اما اینطور نشد. با این حال 
با وجود همه این موانع آقای خاتمی کار خود را با سرفرازی به 

پایان برد.
جمهوری  ریاست  انتخابات  جریان  به  اشاره  با  میرلوحی 
سال ۸۴، گفت: متاسفانه جریان اصلاحات در ادامه تصمیم 
مناسبی نداشت. با اینکه در سال ۸۴، ۶۰ درصد آرا را در اختیار 
داشت، به دلیل تعدد کاندیدا نهایتا آقای احمدی نژاد به مرحله 
بعد راه پیدا کرد و باقی ماجرا... . اما امروز که به گذشته نگاه می 
کنیم می بینیم که عملکرد و شاخص های دولت آقای خاتمی 
در حوزه های سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و ... همچنان 
نسبت به دولت های قبل و بعد خود ماندگارتر و بهتر است و 
نشان می دهد کشور در آن ۸ سال به موفقیت های چشمگیری 

رسید.
وی یادآور شد: اما بعد هم حوادث سال ۸۸ و آن گرفتاری 
ها برای جریان اصلاحات و کشور پیش آمد تا اینکه اصلاحات 
مجددا در سال ۹۲ سربرآورد و با حمایت از آقای روحانی نشان 
داده شد که همچنان زنده و تاثیرگذار است و این موضوع در 
انتخابات های سال های ۹۴ و ۹۶ هم ادامه پیدا کرد. هرچند 
۶۰ تن از نمایندگان لیست امید نردبانی که با آن بالا رفته بودند 
را به پایین پرتاب کردند و به خودشان، مردم و اصلاحات ضربه 

زدند.
چرا فقط دو جریان اصولگرا و اصلاح طلب باید 

انتخابات را رهبری کنند؟
میرلوحی در واکنش به اظهارنظر برخی اصلاح طلبان که 
می گویند »سیدمحمد خاتمی نمی تواند اصلاحات را رهبری 
کند«، گفت: مسئله این است که متاسفانه در کشور ما حزب 

به مفهوم ساختاری وجود ندارد و دو جریان اصلی سیاسی، 
انتخابات را رهبری می کنند و این مشکل بزرگی است.

این فعال اصلاح طلب تاکید کرد: به همین دلیل است که 
روز بعد از انتخابات کسی که پیروز شده می گوید به هیچ کس 
وابستگی ندارم و این یعنی به کسی پاسخگو نیستم؛ حالا با این 
شرایط  دو جریان اصولگرا و اصلاح طلب خلا حضور احزاب 

را پر می کنند.
اگر خاتمی رهبر جریان اصلاحات نباشد چه کسی 

باشد؟
وی ادامه داد: اما در این بین دوستانی که می گویند آقای 
خاتمی رهبری جریان اصلاحات را در اختیار نداشته باشد 
بگویند چه کسی باشد؟ فردی که حرف و نظرش این گونه 
باشد. در عین حال باید در نظر گرفت این رهبری در یک جلسه 
و کنگره هم تعیین نمی شود بلکه به صورت کاریزماتیک شکل 

گرفته است.
چاره ای جز حرکت جبهه ای نداریم

این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: چنین فردی در 
جریان اصلاحات وجود ندارد و در عین حال ساختار موجود 
هم طوری نیست که بگوییم رهبری جریان در فضایی همچون 
پارلمان اصلاحات انتخاب شود. حتی اگر پارلمان اصلاحات 
هم شکل بگیرد مسائل دیگری دارد و هنوز با همه ضرورت 
موجود، تا زمان رسیدن به چنین شرایطی ناچار به صبوری 
هستیم و همین حرکت جبهه ای باید ادامه پیدا کند چون چاره 

دیگری نیست.
اصلاح طلبان آمادگی رقابت در انتخابات ۱۴۰۰ را 

دارند اما...
میرلوحی در ادمه در پاسخ به این پرسش که آیا اصلاح طلبان 
می توانند در انتخابات ۱۴۰۰ خود را احیا و نظر جامعه و جوانان 
را به سوی خود جلب کنند و به قدرت برگردند، اظهار کرد: چرا 
اگراحساس  باشند؛  داشته  باید  و  دارند  بله  ندارند؟  آمادگی 
با کاندیدای  و  را بیان کنند  توانند مطالبات مردم  کنند می 
اصلی خود به میدان بیایند قطعا در جریان رقابت انتخاباتی 
۱۴۰۰ هستند. البته باید به مردم هم نزدیک شویم و اینکه ما 
در انتخابات اسفند ماه لیست ندادیم ثابت کردیم که کنار مردم 
ایستادیم. وی افزود: موضوع مورد توجه اما این است که جامعه 
و شعار »اصلاح  از اصلاح طلبان است  در حال عبور  حتی 
طلب، اصولگرا دیگه تمومه ماجرا« هم حاکی از همین موضوع 
است و این مسئله باید برای نظام هم مهم باشد. شاید شورای 
نگهبان و حامیان آن فکر می کردند انتخابات آشِ خاله است و 
اصلاحات به هر شکلی برای انتخابات مجلس لیست می دهد و 
مجلس یازدهم هم به همین شکل تشکیل می شود و نهایتا می 
گفتند دیدید شما اصلاح طلبان رای ندارید؛ اگر چنین می شد 

اصولگرایان می گفتند مردم از شما خسته شدند. اما پیام مردم 
در انتخابات اسفند ماه غیر از این بود.

مردم گفتند اگر اصلاح طلبان پاسخگو نیستند، بسم 
الله اصولگرایان بیایند

این فعال سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: مردم هم به نظام 
هم به اصلاح طلبان پیام دادند و گفتند که ای اصلاح طلبان 
اگر نتوانید مطالبات ما را مطرح و تامین کنید ما مجبور به 
حضور پای صندوق رای نیستیم. به نظر من معنای این پیام این 
است که اصلاح طلبی و خواسته های مردم باید پاسخگو داشته 
باشد اما اگر قرار است اصلاح طلبان هم  پاسخگو نباشند، بسم 
الله؛ اصولگرایان بیایند و خواسته های مردم را پیگیری کنند که 

البته اسم این پیگیری ها و تغییرات هم اصلاحات خواهد بود.
میرلوحی افزود:: اگر اصولگرایان هم به جوانان بهای بیشتری 
دادند، به مطالبات خانم ها بیش از پیش احترام گذاشتند، اگر 
به دانشجویان و هنرمندان توجه کردند و به جای اینکه شجریان 
را محبوس و محدود کنند او را فعال کردند، با دنیا تنش زدایی 
کردند و در حوزه حقوق اساسی و آزادی مردم و رسانه ها اقدام 

کردند، آنها می شوند اصلاح طلب و هیچ مشکلی نیست.
ارتباطات و مناسبات جریان اصلاحات با افکارعمومی 

قابل ترمیم است
فضای  که  روزها  همین  در  من  اما  کرد:  نشان  خاطر  وی 
و مناسبات  ارتباط  را رصد می کردم احساس کردم  مجازی 
جریان اصلاح طلبی و افکار عمومی قابل ترمیم و احیا است و 
آقای خاتمی همچنان محترم است چون هزینه های زیادی هم 
برای مردم  داده است بنابراین جریان اصلاحات هم اگر بتواند 
به درستی برای مردم تبیین کند که چرا روی اصل انتخابات و 
حفظ آزای انتخابات ایستاده است حتما همچنان مورد اقبال 

مردم خواهد بود.

محمود میرلوحی :

جامعه درحال عبور از اصلاح طلبان است

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: دولت این روزها در رکود اقتصادی است، از 
سوی دیگر کرونا زجرش می دهد آقایان به جای اینکه کمک کنند چوب لای چرخش 
می گذارند و از الان که هنوز مجلس تشکیل نشده است، خواب استیضاح رئیس جمهور 

را می بینند. 
محمدرضا خباز در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به سوالی مبنی بر این که امروز در  شرایط 
شیوع بیماری کرونا جریان هایی از وضعیت کشور برای تسویه حساب های سیاسی 
استفاده می کنند این کار چه ضرری به مردم می رساند، بیان کرد: این رفتارها همان 
بلاهای لاعلاجی است که در کشور وجود دارد، شاید عده ای بگویند در کشورهای دیگر 
این رفتارها مشاهده می شود، مثل کشور آمریکا که دموکرات ها و جمهوری خواهان از 
این دست رفتارها را دارد، اما در کشور ما افرادی دست به این کارها می زنند که ادعای 
خیلی بالایی دارند. این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی ادامه داد: این گروه های 
سیاسی بر خلاف ادعاهای عجیبی که دارند رفتارهای همسو با دشمنان انجام می دهند، 
این گروه می دانند دولت در اقتصاد تلاش خودش را انجام داد، اما عهدشکنی آمریکا 
و خروجش از برجام بسیاری از گرفتاری ها را برای ما درست کرد با این حال برخی، 

اقداماتی را انجام می دهند که آب در آسیاب دشمن ریختن است.
وی ادامه داد: معتقدم همه گرفتاری ها برای ما از سوی ایالات متحده نیست تعدادی از 
آن ها در اثر سومدیریت خودمان است؛ آمریکا عربده کشی می کند بعد عده ای از  آقایان 
با او هم صدایی و هم نوایی میکنند این بسیار برای کسی که ادعای انقلابی گری میکند، 
ناپسند است. این فعال سیاسی ادامه داد: دولت در رکود اقتصادی است از سوی دیگر 
کرونا زجرش می دهد این آقایان به جای اینکه کمک کنند چوب لای چرخش می گذارند 

و از آلان که هنوز مجلس تشکیل نشده است، خواب استیضاح رئیس جمهور را می بینند. 
وی تاکید کرد: این رفتارها  بسیار بد است، کشور را متززل می کند، این کارها نه اخلاقی 
است و نه انسانی، امروز که زمان تسویه حساب سیاسی نیست، امروز زمان کمک است؛ 
این رفتارها بسیار بد است، باید گفت بسیار  بد است عده ای خواسته یا ناخواسته آب به 
آسیاب دشمن می ریزند و کشور را به اغتشاش می کشانند که به وحدت و انسجام ملی 

ما آسیب می زند.
تورم و رکود برای هر اقتصادی خطرناک است

وی درباره این که امروز بیماری کرونا به گفته مسئولان در مرحله مهار قرار دارد و ما پس 
از این روزها، پساکرونا را پیش رو خواهیم داشت؛و اینکه تصمیم گیران و مسئولان باید 
کشور را در این روزها چگونه اداره کنند تا علاوه بر جبران خسارت هایی که این بیماری به 
وجود آورده است نقشه راه آینده ترسیم شود، گفت: ما قبل از حضور کرونا خود به خود 
در کشورمان از بُعد اقتصادی مشکلات حادی داشتیم؛ تورم و رکود دو معضلی است که 
برای هر اقتصادی خطرناک است، که چندین سال است ما در کشور پیش روی خودمان 

مشاهده می کنیم.
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: اگر یک کشور به تنهایی فقط تورم داشته باشد 
راه علاجش آسان تر و یا اگر تنها با رکود مواجه شود می داند چه کاری باید انجام دهد؛ اما 
هنگامی که با  »رکود تورمی« رو به رو است حل مشکلات برایش بسیار سخت و پیچیده 
خواهد شد. وی با بیان این که رابطه بین تورم و رکود بسیار پیچده است، اظهار کرد: 
هنگامی که اقتصاددانان دارو برای رکود می نویسند بر تورم اثر منفی دارد و زمانی که برای 
تورم می نویسند روی رکود اثر منفی دارد، حال شما تصور کنید اقتصادی این دو مشکل 

را باهم داشته باشد. این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: آن چه 
که مسلم است چه در زمان کرونا و چه بعد از آن دولتمان دستش از کمک رسانی مالی بالا 
خالی است؛ یعنی ما نباید انتظار داشته باشیم که مانند بعضی از کشورها که به مردم شان 
گفتند در خانه بنشیند به شما کمک مالی می کنیم، رفتار کند؛ زیرا کشورهایی که چنین 

اقداماتی را انجام می دهند اقتصادشان در وضعیت مطلوبی قرار دارد.
وی با اشاره به این که اقدامات خوبی در زمان شیوع بیماری کرونا شکل گرفت یکی از 
آن ها فعال کردن بورس بود، بیان کرد: ما چه بخواهیم و چه نخواهیم باید بدانیم یکی از 
راه های اصلی مهار تورم کشور وجود نقدینگی در دست بخش خصوصی است. در حال 
حاضر بیش از دو هزار هزار میلیارد تومان نقدینگی در کشور وجود دارد و این امر خودش 

یک سیل ویرانگر است که دولت باید برای آن راه علاجی پیدا می کرد.
این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی ادامه داد: نقدینگی در بخش خصوصی هر 
روز یک الم شنگه ای برای کشور به وجود می آورد؛ یک روز به سمت ارز می رود، روز دیگر 
به سمت طلا، فردا به بازار خودرو تمایل پیدا می کند و ساعتی دیگر به سمت مسکن در 
چنین شرایطی هنر دولت باید این باشد که این سیل بنیان کن را در پشت سد نگهداری 
کند؛ چرا که اگر وارد شهر شود، همه بناها را تخریب خواهد کرد و برایش مهم نیست 
جایی که خراب می کند مسجد است یا کاخ؛ همه را خراب می کند و همه را از بین می برد.
وی ادامه داد: پس دولت برای این که این سیل نقدینگی شهرمان را خراب نکند باید 
برایش راه چاره ای پیدا کند و آن بستن یک سد محکم است، بعد از آن که سد را ساختیم 
می توانیم راه آب هایی برای بخش های مختلف اقتصادی به وجود بیاوریم که آن زمان این 

سیل بیان کن تبدیل به یک نعمت بزرگ الهی برای همه می شود.

محمدرضا خبازخطاب به گروه های سیاسی: 

امروز زمان تسویه حساب سیاسی نیست 



خبری جدید برای جاماندگان سهام عدالت 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس دهم از پیگیری موضوع جاماندگان سهام عدالت در دوره یازدهم 
مجلس خبر داد. محمدرضا پورابراهیمی منتخب مردم کرمان در یازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به مشکلات موجود در عرضه سهام عدالت، گفت: یکی از مشکلات اساسی در عرضه 
سهام عدالت این است که به اقشار ضعیف و کم درآمد در آزادسازی آن بی توجهی و یا کم توجهی شده 
است.وی افزود: اگر عدد قابل توجهی از جمعیت کشور که از نظر درآمدی مستحق هستند، سهام 
عدالت را دریافت نکرده باشند، یازدهمین دوره مجلس می تواند برای رفع این موضوع ورود کند و حتما 
پیگیری خواهد شد.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس دهم با بیان اینکه آمار دقیقی از جاماندگان 
سهام عدالت وجود ندارد، اظهارداشت: جاماندگان از جهت اینکه باید جزو شمول دهک های پایین 
قرار داشته باشند، می بایست مورد راستی آزمایی قرار گیرند، در صورتی که تعدادشان قابل توجه باشد، 
در مجلس یازدهم موضوع بهره مندی آن ها از سهام عدالت را پیگیری خواهیم کرد.پورابراهیمی اضافه 
کرد: اگر تعداد جاماندگان سهام عدالت کم باشد، دولت می تواند در روند اجرای آزادسازی سهام عدالت 

در قالب اصلاحیه ای، راهکار هایی ارائه دهد.

 گلایه چمران از حملات تند آقاتهرانی به قالیباف
عضو شورای ائتلاف اصولگرایان با اشاره به افشاگری های اخیر آقاتهرانی علیه قالیباف می گوید: 
زمانی که بحث انتخابات است صحبت هایی پیش می آید، ولی رسانه ای کردن موضوعات علیه یکدیگر 
و بدگویی کردن، کار درستی نیست. وقتی افراد می توانند از نزدیکی با یک تلفن حرفشان را بزنند و 
مسائلشان را حل کنند، چرا آن را رسانه ای می کنند؟ مهدی چمران در پاسخ به این که »نظرتان درباره 
صحبت ها و افشاگری اخیر آقاتهرانی علیه قالیباف، چیست؟« گفت: به نظرم این رفتار آقای آقاتهرانی 
کار خوبی نبود و نباید صحبت های این چنینی مطرح می شد. زمانی که بحث انتخابات است، 
صحبت هایی علیه افراد پیش می آید، ولی رسانه ای کردن موضوعات و علیه یکدیگر بدگویی کردن، کار 
درستی نیست. وقتی افراد می توانند از نزدیک و چهره به چهره یا با یک تلفن و تماس حرفشان را بزنند و 

مسائلشان را حل کنند، رسانه ای کردن موضوعات به نظرم کار شایسته ای نیست.
 

اعتراض به حذف فردوسی پور در حضور رئیس جمهور
حذف عادل فردوسی پور از ابتدا، حواشی زیادی را به همراه داشت و با وجود گذشت زمان، افراد 
فوتبالی و غیر فوتبالی به بحث درباره حذف این مجری با سابقه و برداشتن برنامه ۹۰ از کنداکتور شبکه 
۳ صحبت می کنند. در یک نشست با حضور سیاسیون و حسن روحانی، رئیس جمهور؛ علی شکوری 
راد، دبیر کل حزب اتحاد ملت عنوان کرد: همیشه می گوییم برای توسعه، سرمایه انسانی لازم است، 
برخی نیز می گویند سرمایه اجتماعی مهم تر است. جدیدا نیز می گویند سرمایه نمادین مهم است. ما 
در زمینه سرمایه نمادین و سرمایه اجتماعی خسارات زیادی دیدیم. برای مثال عادل فردوسی پور، که 
یک مجری ساده در تلویزیون بود و جوانان زیادی علاقه داشتند که دوشنبه شب ها چندین ساعت به 

تماشای برنامه اش بنشینند. حذف این مجری نوعی خسارت بود.
 

خیابان ولیعصرتهران ثبت جهانی می شود
شهردار تهران ضمن تشریح برنامه های ۹۹ شهرداری، از پیگیری اش برای ثبت جهانی خیابان ولیعصر 
در سال جدید خبر داد. پیروز حناچی در گفت وگو با ایسنا، در مورد سرانجام قول هایی که در ابتدای 
تصدی اش به مردم تهران داد، گفت: پروژه هایی که به مردم قول داده بودیم در حال پیگیری هستند و 
تمام تلاشمان این است که بتوانیم آنها را محقق کنیم.وی با بیان اینکه در برنامه های ارائه شده به شورای 
شهر اعلام کرده بودم که یکی از برنامه های اولویت دار دوران مدیریتم درتهران، ثبت جهانی خیابان ولیعصر 
است، تصریح کرد: ثبت جهانی خیابان ولیعصر وارد لیست موقت شده و مسئولان سازمان میراث فرهنگی 

پیگیر این موضوع هستند و به نظر می رسد ثبت جهانی خیابان ولیعصر در سال جاری رقم بخورد

 فعالان کارگری هفت تپه عفو شدند
خبرگزاری میزان، وابسته به قوه قضا، خبر داده در میان صد ها زندانی یا مجکوم دادگاه های مختلف 
کشور که با موافقت رهبرانقلاب و درخواست رئیس این قوه عفو شده اند، نام فعالان دانش جویی و 
کارگری و کارگران هفت تپه هم دیده می شود. زینب زیلایی، وکیل اسماعیل بخشی، علی نجاتی 
و محمد خنیفر، کارگران و فعالان کارگری نیشکر هفت تپه خبر داده که این سه نفر در فهرست عفو 

زندانیان هستند.
کنایه معنادار میرسلیم به قالیباف 

 سیدمصطفی میرسلیم در توئیتی نوشت: »هر کسی نامزد عضویت در هیات رئیسه می شود باید 
وجدانا بررسی کند انتخاب او چه هزینه ای بر حیثیت نظام تحمیل می کند«با توجه به انتقادات اخیر و 
چندین باره میرسلیم از پرونده های مالی دوره شهرداری قالیباف به نظر می رسد شهردار اسبق تهران 

یکی از مخاطبان این توئیت باشد.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم  خبرداد:

پرداخت ۴۲۲میلیارد تومان از دیون 
شهرداری قم 

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم عملکرد شهرداری را در تسویه حساب های 
دیون عمرانی در سال ۹۸ مثبت ارزیابی کرد و گفت: سال ۹۸ بودجه ای بالغ بر 
۵۶۰ میلیارد تومان به این بخش اختصاص داده شد که نهایتاً ۴۲۲ میلیارد تومان 
تسویه حساب را داشته و بزرگ ترین رقم نیز مربوط به تسویه حساب های بانکی 
است. سید مرتضی حسام نژاد با اشاره به اهمیت شفافیت و ارائه اطلاعات صحیح 
به مردم، اظهار داشت: یکی از حقوق مردم آگاهی نسبت به وضعیت هزینه کرد 

بودجه بوده و شفافیت یکی از اولویت های شهرداری قم در تعامل با مردم است.
در  قم  شهرداری  عملکرد  تشریح  به  قم  شهرداری  اقتصادی  و  مالی  معاون 
سال ۹۸ پرداخت و هزینه ای ثبت شده در دفاتر مالی را مدنظر قرار داد و افزود: 
شهرداری قم در سال ۹۸  با ثبت ۸۴ درصدی عملکرد قطعی وضعیتی مطلوب 

داشته و دفاتر حساب به جز در موارد جزئی بسته شده است.
حسام نژاد بودجه سال ۹۸ شهرداری قم را دو هزار و ۳۶۰ میلیارد تومان اعلام 
کرد و گفت: از دو هزار و ۳۶۰ میلیارد تومان بودجه شهرداری در سال گذشته 
یک هزار و ۹۸۶ میلیارد تومان آن ثبت قطعی شده و وقایع مالی آن تا ۸۴ درصد 
ثبت شده است. وی با تقسیم بودجه به دو قسمت جاری و عمرانی، تصریح کرد: 
هزینه های ثبت شده در قسمت جاری بودجه مصوب برابر ۴۳۷ میلیارد تومان بوده 
که در اصلاح بودجه به ۴۸۶ میلیارد تومان افزایش پیداکرده که ۴۴۹ میلیارد تومان 

ثبت شده و ۹۲ درصد تحقق نسبت به بودجه اصلاح شده را شاهد هستیم.
معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم بودجه شهرداری در حوزه عمرانی را یک 
هزار و ۷۲۷ میلیارد تومان اعلام و خاطرنشان کرد: بودجه بخش عمرانی نیز در 
دی ماه اصلاح شده و به یک هزار و ۸۷۴ میلیارد تومان افزایش یافت که یک هزار و 
۵۳۶ میلیارد تومان آن تحقق یافته و یک مورد ۱۷۸ میلیارد تومانی نیز در روزهای 
آینده ثبت می شود. حسام نژاد بالاترین عملکرد در برنامه های پیش بینی شده 
را بهبود در رفت وآمد شهری دانست و بیان کرد: در حوزه حمل ونقل و رفت وآمد 
شهری در حدود ۴۹۸ میلیارد تومان هزینه قطعی ثبت شده که ۹۴ درصد تحقق 
را شاهد هستیم که باز بالاترین رقم در این برنامه مربوط به پروژه مترو بوده و تقریباً 
۵۰ درصد این عدد را شامل می شود. وی ادامه داد: ۲۲۰ میلیارد تومان از رقم 
مربوط به بخش حمل ونقل عمومی شهرداری به مترو اختصاص داده شده که 
عدد قابل توجه ای است. معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم عملکرد شهرداری 
را در تسویه حساب های دیون عمرانی در سال ۹۸ مثبت ارزیابی کرد و افزود: 
سال ۹۸ بودجه ای بالغ بر ۵۶۰ میلیارد تومان به این بخش اختصاص داده شد 
که نهایتاً ۴۲۲ میلیارد تومان تسویه حساب را داشته و بزرگ ترین رقم نیز مربوط به 
تسویه حساب های بانکی است. حسام نژاد برنامه های تدوین شده در حوزه تملک 
را با تحقق ۹۹ درصدی موفق دانست و ابراز کرد: ۳۲۱ میلیارد تومان بودجه 
مصوب این بخش بوده که در اصلاحیه به ۳۸۹ میلیارد تومان افزایش یافته و در 

عملکرد قطعی ۲۹۷ میلیارد تومان تحقق ثبت شده است.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

دوچرخه های GPS دار در قم 
راه اندازی می شود

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از آغاز طرح مطالعاتی دوچرخه های 
نسل چهارم با همکاری شرکت های دانش بنیان در قم خبر داد و گفت: بدون 
ایجاد زیرساخت مناسب نمی توانیم توقع ارتقاء فرهنگ شهروندی در استفاده از 

دوچرخه را از مردم داشته باشیم.
عباس ذاکریان با اشاره به تصویب نهایی اجرای طرح جامع دوچرخه سواری 
و  پاک  از حمل ونقل  استفاده  فرهنگ  ارتقاء  برای  اظهار داشت:  قم،  در شهر 
در  جامعی  برنامه های  دوچرخه  از  استفاده  به  شهروندان  تشویق  همچنین 
قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون  است.  پیش بینی شده  شهرداری 
ایجاد زیرساخت های مناسب جهت استفاده آسان از دوچرخه را یکی از راه های 
تشویق مردم به استفاده از دوچرخه به جای خودروی شخصی، موتورسیکلت و یا 
حتی اتوبوس دانست و افزود: برای ارتقاء فرهنگ استفاده از دوچرخه به عنوان 

حمل ونقل پاک نیازمند ایجاد شرایط ایمن و قابل دسترس برای کاربران هستیم.
ذاکریان آغاز خط کشی معابر برای ایجاد مسیر ایمن را گام نخست عنوان کرد 
و گفت: از هفته آینده خط کشی دو خیابان اصلی به صورت پایلوت آغازشده 
و امیدواریم تا پایان سال تمام خیابان های فاز نخست اجرایی شدن این طرح را 
خط کشی و معبرکشی کنیم. وی یکی دیگر از الزامات تشویق مردم به استفاده از 
دوچرخه را دسترسی آسان به دوچرخه مطرح و بیان کرد: برای دسترسی آسان 
به دوچرخه نیازمند سازوکاری به روز و قابل کنترل هستیم و برای این موضوع 
مطالعات زیادی انجام شده است. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از آغاز 
همکاری با شرکتی دانش بنیان برای راه اندازی نسل چهارم دوچرخه خبر داد و 
گفت: در این طرح دوچرخه ها با نصب چی پی اس و نرم افزار اندروید توسط کاربر 
انتخاب شده و در دسترس آسان خواهد بود. ذاکریان امکان استفاده از همه نقاط 
شهر از دوچرخه و پرداخت الکترونیکی را مزیت این طرح خواند و تصریح کرد: در 
این طرح نیاز نیست کاربر دوچرخه را به محل اولیه بازگردانده و می تواند در مقصد 
دوچرخه خود را تحویل دهد. وی ادامه داد: بازگشایی قفل و قفل مجدد دوچرخه 
و اصفهان  تهران  این طرح در حال حاضر در  و  انجام شده  نرم افزار  نیز توسط 

اجراشده و مورد استقبال قرارگرفته است.
 

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبرداد:

راه اندازی 7 خط از خطوط اتوبوسرانی 
۱۰ خردادماه

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از راه اندازی ناوگان اتوبوسرانی 
براساس مصوبه ستاد مبارزه با ویروس کرونا استان در روز شنبه مورخ ۱۰ خردادماه 
خبر داد وگفت: ۷ خط اصلی ناوگان اتوبوسرانی بعد از ایام ماه رمضان و از شنبه 

۱۰خردادماه با ظرفیت کامل اتوبوس هر خط آغاز به کار می کند.
امیر یزدی نام ۷ خط مشخص شده را نام برد و گفت: خط ۴ نبوت-پردیسان، 
خط۵  قلعه کامکار – پردیسان، خط ۶ نبوت- امامزاده ابراهیم )ع( – مسجد مقدس 
جمکران، خط ۹ توانیر- خیام- خیابان امام)ره(- خیابان جمهوری- یزدانشهر، 
خط ۱۰ میدان شهید محلاتی- خیابان ۱۵ خرداد-خیابان شاهد، خط ۱۰۳ 
پارکینگ شرقی- پردیسان و خط ۲ که به صورت شعاعی حرکت کرده و از مرجعیت 
– بنیاد- خیابان شهید کریمی- شهید منتظری که این خطوط را جهت راه اندازی 

ناوگان بعد چندماه تعطیلی در نظر گرفته ایم.
و  اعلام  شب   ۲۱ تا  صبح   ۶ ساعت  از  را  اتوبوس ها  فعالیت  ساعت  یزدی 
خاطرنشان کرد: رعایت پروتکل های بهداشتی برای استفاده از ناوگان اتوبوسرانی 
اجباری بوده و از ورود افراد بدون ماسک و دستکش به اتوبوس خودداری می شود 
و همچنین رعایت فاصله گذاری در اتوبوس و عدم ازدحام مورد تاکید و باید توسط 

مردم عزیز رعایت و کنترل شود.
وی یکی از قوانین اعمال شده در سرویس دهی مجدد اتوبوس ها حذف پرداخت 
نقدی دانست و تصریح کرد: کلیه باجه های ویژه فروش کارت و یا شارژ مجدد 
کارت  بلیت از روز چهارشنبه مورخ ۹۹/۳/۷ آماده ارائه خدمات بوده و شهروندان 

می توانند به باجه ها برای خرید کارت و یا افزایش شارژ مراجعه کنند.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از شهروندان برای کنترل و نظارت 
مردمی برای رعایت دستورالعمل ها به ویژه عدم پرداخت پول نقد و همچنین 
دریافت کرایه به صورت نقدی توسط راننده های اتوبوس ها در خواست کرد در 
صورت مشاهده هرگونه تخلف شهروندان به فوریت با سامانه ۱۳۷ تماس گرفته و 

مورد تخلف را با معرفی کد اتوبوس اعلام کنند.
یزدی در پایان اظهار داشت: با توجه به آسیب دیدن بخش خصوصی طرف 
قرارداد با سازمان اتوبوسرانی در اثر تعطیلی ناوگان طی ماه های گذشته اولویت 
قرار دادن آغاز فعالیت با شروع به کار اتوبوس های این بخش توسط سازمان 
اتوبوسرانی برنامه ریزی شده است و تاکید کردند اتوبوس های جدید در صورت 
لزوم با راه اندازی سایر خطوط در صورت ضرورت و تقاضای سفر در مجموعه 

ناوگان اتوبوسرانی فعال خواهند شد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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شگفتا و شگفتا از کسی که سرای جاودانگی 
را قبول دارد و با این حال برای سرای فریب 

)دنیا( می کوشد!

سه شنبه -ششم خردادماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5041

مسند الشهاب : ج ۱ ص ۳۴۸ ح ۵۹۵

طرح:محمدعلی رجبی 

ورود نفتکش ایرانی به ونزوئلا آمریکا را تحقیر کرد 

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: شاهد یک روند و سیر نزولی در میزان مراجعه 
به بیمارستان ها و بستری بیماران در این استان هستیم اما این دلیلی بر اتمام موضوع 

کرونا نیست و نباید اطمینان کاذب به مردم داده شود. 
محمد رضا قدیر روز شنبه در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل و مبارزه با ویروس کرونا، 
اظهار داشت:  این دلیلی بر پایان موضوع کرونا نیست و نباید اطمینان کاذب به مردم 
داده شود. وی بیان داشت: بی تفاوتی در موضوع کرونا، خطرناک ترین موضوع است 
و به هیچ عنوان نباید مردم موضوع کرونا را فراموش و فاصله گذاری های اجتماعی 
تمامی  از  بخشی  کرد:  تاکید  وی  بگیرند.  نادیده  را  بهداشتی  دستورالعمل های  و 

بیمارستان ها باید برای بیماران کرونایی در حالت آماده باش باشد تا در صورت بروز 
پیک مجدد، غافلگیر نشویم. رییس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین ضمن تبریک 
به مناسبت فرارسیدن عید فطر گفت: از همشهریان تقاضا می کنیم تا در صورت امکان 
مسافرت نروند چرا که اگر به مناطق قرمز بروند خودشان را به خطر انداخته و اگر به 
مناطق سفید سفر کنند، مردم آن منطقه را دچار مشکل می کنند. قدیر افزود: بیش از 
۸۸ درصد مرگ و میرهای کووید ۱۹ در افراد پر خطر با بیماری زمینه ای از جمله بیماری 
های قلبی عروقی، دیابت، بیماری های مزمن ریوی کلیوی، سرطان ها، ضعف سیستم 
ایمنی و بیماری ها کبدی است، از این رو افراد باید بسیار مراقب باشند تا تماس هایشان 
به حداقل برسد. رییس علوم پزشکی قم یادآور شد: با توجه به دستور ستاد ملی کرونا در 
خصوص بازگشایی اماکن متبرکه باید دستورالعمل های بهداشتی در این مراکز رعایت و 

خادمان نیز آموزش های لازم را فرا بگیرند.
۱۱۵ نفر مشکوک به کرونا در قم بستری هستند 

محمدرضا قدیر همچنین روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران، اظهار کرد: طی ۲۴ 
ساعت گذشته و منتهی به پنجم خرداد ماه، ۲۹ نفر در مراکز درمانی قم با تشخیص 

احتمالی و مشکوک به کرونا و یا مشکلات حاد تنفسی پذیرش شدند.
وی تصریح کرد: ۱۴ نفر از این تعداد در بخش های بیمارستان ها بستری و مابقی 
پس از معاینه و بررسی در بخش اورژانس مراکز با دستورات دارویی و بهداشتی مرخص 
شده اند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم بیان کرد: در شبانه روز گذشته، ۱۰ نفر از کل 
بیماران که طی روزهای متمادی بستری بودند، پس از بهبودی توسط پزشکان معالج از 
بیمارستان ترخیص شدند. وی گفت: در حال حاضر حدود ۱۱۵ نفر مشکوک و محتمل 

به کرونا در قم بستری بوده که حال ۴۵ نفر آنها وخیم است.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

روند مراجعه به بیمارستان های قم نزولی است

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: احداث 
تا  حسین)ع(  امام  میدان  حدفاصل  جمهوری  تونل 
بلوار یادگار امام ۹۰ میلیارد تومان هزینه داشته که در 
حال حاضر تأسیسات معارض پروژه جمع آوری و پروژه 
۱۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.  عباس حلوایی زاده 
در گفت وگویی با اشاره به اینکه پروژه جمهوری یکی از 
بزرگ ترین بزرگراه های درون شهر قم محسوب می شود، 
تکمیل  را  پروژه  این  جمهوری  تونل  داشت:  اظهار 
می کند. وی افزود: نقطه ابتدایی محور جمهوری از 
بروجردی  آیت الله  خیابان  به عنوان  پردیسان  شهرک 
میدان  تا  آن  از  بعد  و  شده  اجرا  کیلومتر  طول ۹  به 
بقیه الله)عج( و سپاه امتداد دارد، همچنین در منطقه 
دو این محور تاکنون به میدان امام حسین)ع( رسیده 

است. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان 
محور  این  پروژه  سنگین ترین  حاضر  حال  در  کرد: 
در  جمهوری  تونل  احداث  مالی  هزینه  بیشترین  با 
بلوار یادگار امام  تا  حدفاصل میدان امام حسین)ع( 
میلیارد  هزینه ۹۰  پیش بینی  بر  تأکید  با  وی  است. 
تومانی برای این پروژه اضافه کرد: در این پروژه از زیرگذر 
امام حسین)ع(، بلوار نور و سواران عبور کرده و به بلوار 
یادگار امام می رسد. حلوایی زاده با اشاره به اجرای دو 
مدول از چهار مدول تونل جمهوری گفت: به این دلیل 
که این پروژه به طور کامل داخل بافت شهری قرارگرفته 
مجبوریم مرحله به مرحله اجرا کنیم تا زندگی مردم دچار 
اخلال نشود. پروژه تونل جمهوری در حال حاضر ۱۰ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد و قرار است در زمان بندی 

دوساله به اتمام برسد. معاون فنی و عمرانی شهردار 
قم با تأکید بر اینکه بخش عمده ای از پروژه تملک و 
آزادسازی در بلوار سواران بوده که شهرداری منطقه دو 
در حال انجام است، گفت: مزیت این پروژه این بوده 
که وقتی روسازی را کامل انجام دهیم دیگر کار ما زیر 
سطح است و مشکلی برای مردم ایجاد نخواهد کرد. 
وی یکی از مشکلات این پروژه را فرسوده بودن شبکه 
زیرساخت ها در این منطقه شهری دانست و گفت: 
مجبور به تعویض تمام شبکه برق بلوار نور و جابه جایی 
لوله های  تمام  همچنین  شدیم.  تاکنون  نوری  فیبر 
اصلی و انشعاب گاز و آب جابه جا شده است. این پروژه 
هزار و ۲۰۰ متر طول است که کار سنگینی در حوزه 

کارهای عمرانی شهرداری محسوب می شود.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم مطرح کرد:

پیشرفت ۱۰ درصدی تونل جمهوری
 مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم پاسخ می دهد؟

علت قطع درختان خیابان انقلاب قم چه بود؟ 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم در خصوص فیلم منتشر شده در فضای 
مجازی مبنی بر قطع درختان خیابان انقلاب توضیح داد.  پیام جوادیان  با اشاره به فیلم منتشر شده 
در فضای مجازی در مورد قطع تعدادی از درختان در خیابان انقلاب )چهار مردان(،ضمن تشکر از 
دغدغه همشهریان در خصوص حفظ درختان و فضای سبز اظهار کرد: با عنایت به تشکیل کمیته فنی 
ساماندهی،  به منظور بهسازی، کاشت، واکاری و همچنین ایمن سازی معابر، این کمیته طی دو هفته 
گذشته از عرصه مذکور بازدید و تعدادی از درختان آلوده، خطر آفرین و نا ایمن را شناسایی کرد. او ادامه 
داد: پس از شناسایی این درختان طی مکاتبه شهرداری منطقه هفت با سازمان پارک ها و فضای سبز 
و بازدید کارشناسان این سازمان نهایتا موضوع در کمیسیون ماده هفت قانون حفظ و گسترش فضای 
سبزمطرح و مجوز قطع درختان آلوده، خطر آفرین و ناایمن که تمامی آن ها وضعیت ظاهری نامناسبی 
نیز داشته و اکثراً در حال خشک شدن بودند صادر شد. جوادیان  گفت:برای جایگزینی درختان قطع 
شده  با درختان چند ساله و زیبا اقدام خواهد شد، که نمونه بارز و مشابه این کار خیابان ارم بوده که 

درختان و فضای سبز زیبای آن زبان زد خاص و عام است.

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم خبرداد :

پیشرفت 7۰درصدی پروژه کتابخانه مرکزی قم 
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم  گفت :استان قم دارای ۲۳ کتابخانه عمومی است و 
پیش بینی می شود در صورت فراهم کردن اعتبارات لازم، پروژه کتابخانه مرکزی قم با ۷۰ درصد پیشرفت 
امسال آماده بهره برداری شود. سجاد عمرانی ، از ابلاغ دستورالعمل مقدمات بازگشایی کتابخانه های 
عمومی از سوی ستادملی مبارزه با کرونا گفت و افزود: بر این اساس، از امروز، روزانه چهار ساعت 
کتابخانه های عمومی باید با ضدعفونی کردن فضا و رعایت فاصله گذاری فیزیکی در سالن های مطالعه 
؛ مقدمات بازگشایی را آماده کنند، اما هنوز امکان استفاده برای اعضا وجود ندارد. وی با اشاره به اینکه 
۲۵ هزار نفر عضو کتابخانه های عمومی استان هستند، افزود: به منظور توسعه فرهنگ کتابخوانی بین 
اعضا، در مدت تعطیلی کتابخانه های عمومی، جشنواره کتابخوانی رضوی طراحی شده است  که اعضا 
www. می توانند با مراجعه به سامانه مسابقات الکترونیک نهاد کتابخانه های عمومی کشور به نشانی
samakpl.ir از منابع استفاده و در مسابقات کتابخوانی شرکت کنند. سرپرست اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان گفت :  استان قم دارای ۲۳ کتابخانه عمومی است و پیش بینی می شود در صورت فراهم 

کردن اعتبارات لازم، پروژه کتابخانه مرکزی قم با ۷۰ درصد پیشرفت امسال آماده بهره برداری شود.
 

در قالب طرح رعد۳ در قم صورت گرفت:

توقیف ۱۵۰ دستگاه موتور سیکلت متخلف 
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت:۱۵۰ دستگاه موتور سیکلت متخلف در قالب طرح رعد ۳ در قم 
توقیف شد.  سرهنگ جعفریان اظهار کرد:با توجه به گزارش های مردمی و ایجاد مزاحمت از سوی برخی 
موتور سیکلت های فاقد پلاک و یا پلاک مخدوش، موضوع در دستور کار فرماندهی انتظامی شهرستان 
قرار گرفت. او افزود:با اجرای طرح رعد ۳ در نقاط مختلف شهر به ویژه در اماکن پر تردد به مدت ۳ شبانه 
موتور سیکلت هایی که فاقد پلاک و یا دارای پلاک مخدوش بودند و یا موتورسواران با حرکات نمایشی 
برای عابرین پیاده ایجاد مزاحمت می کردند، با هماهنگی مقام قضایی تعداد ۱۵۰ دستگاه موتور سیکلت  
در این زمینه توقیف و  روانه پارکینگ شدند. فرمانده انتظامی شهرستان قم عنوان کرد: اجرای این طرح 
کماکان ادامه دارد وهمچنان با برهم زنندگان انضباط اجتماعی و قانون شکنان برخورد می گردد، از 

همشهریان تقاضا داریم در صورت مشاهده این گونه مزاحمت ها مراتب را به پلیس ۱۱۰ اعلام نمایند.
 

سرپرست پلیس راهور استان قم :

ساعت کاری مرکز تعویض پلاک در قم تغییر کرد 
به علت کاهش تعداد  از تغییر ساعت مرکز تعویض پلاک قم  سرپرست پلیس راهور استان قم 
مراجعه کنندگان خبر داد.  سرهنگ غلامرضا صدفی، با بیان این که مرکزتعویض پلاک استان با 
رعایت پروتکل های بهداشتی از ششم اردیبهشت ماه بازگشایی شد، گفت:به علت کاهش تعداد 
مراجعه کنندگان  ساعت کاری مرکز تعویض پلاک قم از ساعت ۱۷۰۰ به ساعت ۱۴۰۰ تغییر کرد. او 
افزود:همشهریانی که قصد مراجعه به مرکز تعویض پلاک را داشته باشند ضمن رعایت کامل پروتکل 
های بهداشتی و اصل فاصله گذاری اجتماعی می توانند از ساعت ۰۷۰۰ تا ۱۴۰۰ به این مرکز مراجعه 
نمایند.  سرپرست پلیس راهور  استان قم تاکید کرد:به همراه داشتن وسایل بهداشتی مانند ماسک، 

دستکش، و حتی خودکار به هنگام مراجعه ضروری است.

مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: در رزمایش همدلی 
و کمک مومنانه خیرین ۱۹ میلیارد ریال به صورت نقدی 

و ۱۸ میلیارد ریال غیر نقدی کمک کردند.
مهدی پهلوانی ستوده  استان، در گفتگویی با بیان 
اینکه جامعه هدف اداره کل بهزیستی در قم ۳۵ هزار نفر 
است، گفت: در رزمایش همدلی و کمک مومنانه خیرین 
۱۹ میلیارد ریال به صورت نقدی و ۱۸ میلیارد ریال غیر 
نقدی کمک کردند که توانستیم گوشه ای از هزینه های 

افراد تحت پوشش را تامین کنیم.
وی افزود: به ۴ هزار نفر از این تعداد به دلیل کمبود 

اعتبارات مستری پرداخت نمی شود.
پهلوانی ستوده تاکید کرد: این افراد در دهک های 
اول تا سوم قرار دارند و باید مستمری دریافت کنند، اما 
کمبود اعتبارات باعث شده این مشمولان در سال های 

۹۷ و ۹۸ نتوانند مستمری دریافت کنند.
از  گاهی  البته  کرد:  خاطرنشان  بهزیستی  مدیرکل 
کمک های خیرین استان مبالغی به این افراد پرداخت 
را  آن ها  هزینه های  کفاف  وجه  هیچ  به  که  می شود 
نمی کند. وی تصریح کرد: ۲۰ نفر از افراد تحت پوشش 
بهزیستی قم در زمان شیوع کرونا جان خود را از دست 

دادند. مدیرکل بهزیستی همچنین از نیاز به بازسازی 
مراکز نگهداری افراد تحت پوشش بهزیستی هم سخن 
قبل  یکصدسال  مراکز  این  از  برخی  افزود:  و  گفت 
احداث شده و ضروری است خیرین در این خصوص 
نیز بهزیستی را یاری کنند. پهلوانی ستوده همچنین 
از امکان فرزندپذیری از طریق سامانه خبرداد و گفت: 
که  سامانه ای  در  می توانند  فرزند  فاقد  خانواده های 
صورتیکه  در  و  کنند  نام  ثبت  می شود  فعال  زودی  به 
صلاحیتشان از طریق دادگاه اثبات شود فرزندان یتیم 

در اختیار بهزیستی را تحویل بگیرند.

مدیرکل بهزیستی استان قم اعلام کرد:
کمک ۳7 میلیارد ریالی خیرین در رزمایش همدلی

ارسال  در  اسلامی  جمهوری  آمیز  موفقیت  اقدام 
محموله نفتی به ونزوئلا نشان داد که اگر ایران اعتماد 
به نفس خود را حفظ کرده و به دنبال توافقات برد-برد 
واقعی و نه خیالی باشد، می تواند موفقیت های جدی 

کسب کند.

 رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: به منظور تحقق راهبرد 
جهش تولید در سال جدید،  برنامه های متنوعی برای نوسازی خط تولید واحدهای 
کردن  جایگزین  کرد:  بیان  سیجانی  محمود  می شود.   دنبال  استان  صنعتی 
ماشین آلات جدید با قدیمی و همچنین استفاده از دستگاه های پیشرفته در خط 
تولید، موجب صرفه جویی در وقت و هزینه واحدهای صنعتی استان می شود و تاثیر 
مستقیم بر عملیاتی شدن راهبرد جهش تولید دارد. وی افزود: در همین راستا 
سازمان صنعت، معدن و تجارت قم به واحدهای متقاضی واردکردن دستگاه های 
پیشرفته صنعتی که نمونه داخلی ندارد، مجوز معافیت گمرکی می دهد تا خط تولید 

خود را در کوتاه ترین زمان و کمترین هزینه به روزرسانی کنند. وی ادامه داد: تنها 
در فروردین ماه سال جاری ۶ مورد مجوز معافیت گمرکی ماشین آلات به ارزش ۶۱ 
میلیارد ریال برای واردات ماشین آلات جدید با فناوری بالا یا جایگزینی ماشین آلات 
قدیمی در قم صادر شد. سیجانی گفت: صنعت قم از ظرفیت های انسانی و فنی 
فراوانی برای تحقق جهش تولید برخوردار است و با نوسازی ماشین آلات واحدهای 
صنعتی این روند سرعت قابل توجهی پیدا می کند. وی بیان کرد: همچنین مدیران 
واحدهای صنعتی استان می توانند برای نوسازی ماشین آلات خط تولید خود از 

تسهیلات بانکی که به همین منظور درنظر گرفته شده استفاده کنند.

رییس سازمان صنعت و تجارت  استان قم:

خط تولید واحدهای صنعتی قم نوسازی می شود

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: امسال شش هزار و ۸۵۰ هکتار از 
مزارع استان زیر کشت این محصول استراتژیک رفته است.

عباس پورمیدانی با اشاره به اینکه در ۱۳۵۰ هکتار از اراضی استان ، گندم به صورت 
دیم و در باقی آن ها به صورت آبی کشت شده افزود: طبق پیش بینی ها امسال بیش از 

۲۵ هزار تن گندم از مزارع استان برداشت می شود.
وی به تعیین نرخ خرید تضمینی گندم اشاره کرد و گفت: امسال هر کیلو گندم به 
مبلغ ۲۵۰۰ تومان خریداری می شود و با توجه به افزایش بیش از ۱۰۰۰ تومانی در 
مقایسه با سال گذشته ، امیدواریم با استقبال خوب کشاورزان در تحویل این محصول 
مواجه شویم. پورمیدانی در ادامه از سمپاشی ۱۰۰۰ هکتار از اراضی استان به منظور 

مقابله با هجوم ملخ ها خبر داد و گفت: این اقدام در مراتع به تراکم ملخ صورت گرفته 
و با توجه به اینکه سمپاشی پیش از بالغ شدن ملخ ها بوده امسال شاهد هجوم 
بسیار کمتر این حشرات هستیم. رئیس سازمان جهادکشاورزی گفت: ملخ هایی که 
در سطح شهر دیده می شود ملخ بومی استان است که در ۳۰ هزار هکتار از اراضی 
کشاورزی وجود دارد. پورمیدانی با بیان اینکه نگرانی چندانی در خصوص هجوم 
ملخ های مراکشی در استان وجود ندارد، افزود: با گرم شدن تدریجی هوا و وجود رشته 
کوه های زاگرس و موانع طبیعی در مرکز کشور ، این ملخ ها توانایی رسیدن به استان 
را نخواهند داشت و در صورت نیاز به مقابله با آن ها تدابیر لازم پیش از ورود آن ها به 

استان اتخاذ می شود.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

امسال ۲۵ هزار تن گندم از مزارع  قم برداشت می شود 


